
s l o v o  s t a r o s t k y  —

Čestné občanství pro Miloně Čepelku 
Milí Opočeňáci, než se dostanu k dalším událostem, které se 
v Opočně udály a dějí, chtěla bych zmínit jednu, která mi byla ve-
lice příjemná a pro Opočno hodně znamená. Šlo o večer s panem 
Miloněm Čepelkou, významným rodákem a člověkem, který 
svým úsměvem vždy potěší na duši. S velkou ctí jsme udělili panu 
Čepelkovi čestné občanství města Opočna. Setkání proběhlo 
23. září v Mariánském kostelíku za velké účastí místních a také 
rodáků, kteří tento den do Opočna přijeli z celé republiky a měli zde 
připravený program. Chtěla bych ještě jednou touto cestou, a věřím 
že i za Vás za všechny, popřát panu Čepelkovi hodně zdraví, aby 
jeho elán vydržel dál, jeho úsměv byl vždy na jeho tváři a ať jeho dny, 
které stráví u nás v Opočně, byly vždy pro něho opravdu příjemné.

Nové dětské hřiště v Podzámčí 
Před osmi lety bylo otevřeno dětské hřiště u mateřské školy. 
Byd-lím v sousedství a vidím, jak jsou zde děti šťastné a hřiště 
je plné dětského smíchu. Vždy mě rozesměje, jak se dokáží 
„porvat“o houpačku. V roce 2015 pak bylo vybudováno hřiště 
u hasičské zbrojnice v Čánce.  
 Nebylo těžké přesvědčit zastupitele, že je to málo a město 
potřebuje hřiště další. Lokalitou, kde je hodně dětí a která si 
zasloužila mít svůj vlastní „koutek na hraní“, je Podzámčí. Nákla-

dy na celou stavbu včetně mobiliáře a ozelenění dosáhly 400 tisíc 
korun. Nemalou částkou přispěla společnost Škoda Auto, za což 
velmi děkujeme. 
 V pondělí 3. října jsme společně s dětmi a jejich rodiči toto nové 
hřiště otevřeli a děti nám předvedly, že o houpačky a prolézačky 
bude velký zájem. Rozesmál mě malý klučina, který ke mně přiběhl 
a řekl mi: „Když mi dáš bonbón, tak ti ukážu, jak se umím houpat.“ 
Tomu se nedalo odolat. Šlo mu to báječně a já přeji všem dětem, ať 
si zde užijí spoustu radostného dovádění a zábavy. 
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Rodáci a přátelé Opočna opět zavítali do našeho města. A program letošního setkání, které proběhlo 23. září, byl završen událostí více než 
slavnostní. Panu Miloni Čepelkovi bylo u příležitosti jeho 80. narozenin uděleno čestné občanství města Opočna. Více se dočtete uvnitř čísla. 

Nové hřiště v Podzámčí už se těší na malé návštěvníky.
 foto: archiv Technických služeb města Opočna
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Stále se něco děje
Někteří z vás mi často pokládají otázku, „jak se daří, jak se mám, co 
je nového na městě“. Ptáte se, jestli mám ráda podzim a jestli se na 
Vánoce těším. Ano, na Vánoce se těším, mám ráda cukroví a kapra 
a podzimní studený vzduch.
 A jak se mám? Stále se něco děje. Připravují se nové věci 
a dolaďují ty rozjednané. Informace o průběhu staveb či rekon-
strukcí můžete získat třeba z Opočenských novin, které, jak vím, 
poctivě čtete, a za to jsem moc ráda. Každý z vás, kdo mě zastaví na 
slovíčko, má přehled o tom, co je v Opočně nového. Sdělujete mi, 
co se vám nelíbí a naopak líbí, a to je známka toho, že Opočno vám 
není lhostejné. 

Vodovodní řad v Severní ulici
Velice pozitivně jste reagovali na výměnu vodovodního řadu 
v Severní ulici, kde nedošlo však jen k výměně stávajícího řadu, ale 
byla zde vyměněna i dimenze řadu, aby se voda ze studny z Legonu 
dostala do vodovodního řadu a následně k připravované lokalitě 
pro zástavbu rodinných domů Ořechová II, kde je potřeba posílit 
vodovodní řad. 

Kaplička v Čánce a další projekty
Velkou radost máte také z kapličky v Čánce, k jejíž rekonstrukci 
nám pomohla dotace z ministerstva zemědělství. Přeložil se i chod-
ník okolo kapličky. Jako další aktualitu bych zmínila zahájení 
stavby sociálního zařízení v objektu TJ Spartak. Probíhají jednání 
s novým nájemníkem nemocnice, který by v budově bývalé chirur-
gie a porodnice vybudoval zařízení pro sociální služby. Jistě vás také 
zajímá, jak to bude s budovou bývalého soudu na Trčkově náměstí. 
To rozebereme v jednom z příštích čísel Opočenských novin. 
 Dovolte, abych vám popřála hezké podzimní dny a večery a poz-
vala vás na některou z kulturních akcí, které na podzim v Opočně 
proběhnou.  Starostka Šárka Škrabalová
 

z jednání  rady —

Rada města Opočna č. 55/2016 až 56/2016

 − Rada města schválila poskytnutí dotace spolku ABAKUS na organizaci 
akce „Miloň Čepelka, jak ho neznáme“ ve výši 7.000 Kč.  

 − Rada města schválila zveřejnění záměru na prodej nemovitosti – pozemku 
parc. č. 129 zastavěná plocha a nádvoří, jehož součástí je objekt občanské 
vybavenosti čp. 125 s příslušenstvím na pozemku parc. č. 129, za minimál-
ní kupní cenu 1.100.000 Kč.

 − Rada města schválila zveřejnění záměru na prodej bytové jednotky č. 248/5, 
Kupkovo nám. čp. 248, Opočno za minimální kupní cenu 749.000 Kč s tím, 
že město Opočno vlastní ½ bytové jednotky.

 − Rada města rozhodla zadat zakázku na opravu povrchu komunikace v Se-
verní ulici firmě Chládek a Tintěra, Pardubice a.s. s termínem realizace 
v listopadu 2016 a se záruční dobou 36 měsíců.

 − Rada města schválila předloženou Příkazní smlouvu se společností Dabo-
na s.r.o. na projekt „Stavební úpravy učeben v základní škole v Opočně“.

 − Rada města schválila předložený návrh smlouvy o dílo se společností 
Kulhavý s.r.o. na vyhotovení projektové dokumentace stavby vedené pod 
názvem „Mimoúrovňové křížení cyklostezky Opočno – Dobruška s pře-
ložkou komunikace II/298“.

 − Rada města schválila zpracování a podání žádosti o dotaci na rekonstrukci 
zdroje vody Legon z dotačního titulu č. 8 Státního fondu životního prostře-
dí ČR. 

 − Rada města rozhodla zadat veřejnou zakázku na zpracování projektové 
dokumentace na „Cyklostezku Čánka – Opočno“ firmě M-PROJEKCE 
s.r.o., Resslova 956, Hradec Králové a schválila uzavření smlouvy o dílo na 
zpracování projektové dokumentace.

 − Rada města schválila uzavření smlouvy o dílo na projektovou dokumentaci  
na bezbariérové řešení budovy ZŠ čp. 313 mezi městem Opočnem a firmou 
Ing. Roman Kunc – ARCADA PROJEKT, Smetanovo nábřeží 1186, Hradec 
Králové.

 − Rada města schválila realizaci oplocení u bytového domu čp. 620–621 
v Opočně, které provede společnost Technické služby města Opočna s.r.o.

 − Rada města schválila dokončení obnovy kamenného mostu přes koryto 
Zlatého potoka v roce 2016 a zároveň schválila dodatek č. 1 smlouvy o dílo 
uzavřené se společností SART – stavby a rekonstrukce a.s., Šumperk.

 − Rada města schválila předložený návrh příkazní smlouvy se společností 
Dabona s.r.o., Rychnov nad Kněžnou na administraci výběrového řízení na 
dodavatele projektu Změna způsobu vytápění objektu základní školy čp. 
313 v Opočně.

 − Rada města schválila znění a zveřejnění záměru na prodloužení pronájmu  
(podle nového občanského zákoníku pachtu) rybníku Broumaru.  

 − Rada města schválila převzetí záštity nad akcí „Vždy s úsměvem“, která se 
konala v rámci měsíce seniorů v Kodymově národním domě.  

 − Rada města schválila doporučení hodnotící komise a rozhodla zadat za-
kázku na zpracování projektové dokumentace „Opočno – Ořechová II“ 
společnosti Proxion s.r.o., Hurdálkova 156, Náchod, která předložila ce-
nově nejvýhodnější nabídku.

 − Rada města vzala na vědomí informace o jednání na Povodí Labe, s.p., ve 
věci výstavby poldru v Mělčanech. Rada města se jednoznačně přiklání 
k realizaci protipovodňového opatření, které má zabránit případným ško-
dám na majetku a zdraví obyvatel města. Rada města požaduje průběžné 
informace o řešení této záležitosti a účast zástupce města na jednáních 
v této věci.

 − Rada města schválila uzavření smlouvy o dílo dle předloženého návrhu 
mezi městem Opočnem a společností Technické služby města Opočna 
s.r.o. na výměnu vodovodního a kanalizačního řadu a veřejného osvětlení 
v ulicích Vorlova a Charouzova v Opočně.

 Mgr. Renáta Černá, tajemnice MěÚ Opočno

 zprávy  nejen  z  radnice  —

I n v e s t I č n í  a k c e  m ě s ta

V letošním roce se město věnuje převážně přípravě velkých akcí, 
jako je rekonstrukce čp. 2, vnitřním úpravám budovy základní ško-
ly čp. 313 nebo zprovoznění vodního zdroje Legon. Jedná se o akce, 
které se připravují pro financování z Integrovaného regionálního 
operačního programu Evropského fondu pro regionální rozvoj. 
 Co se týká realizace, proběhla v letošním roce výměna vodovod-
ního řadu v Severní ulici, kde bude položen i nový živičný povrch. 
 Akcí, která se letos podařila za spoluúčasti dotace z ministerstva 

Zrekonstruovaná kaplička v Čánce.  foto: Ing. Markéta Fingrálová 
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zemědělství z programu na udržování a obnovu kulturního dědictví 
venkova, je obnova kapličky v Čánce. Kromě obnovy vlastní stavby 
se podařilo zrestaurovat i oltářní obraz a v souvislosti s venkovními 
úpravami byl předlážděn i chodník před kapličkou. 
 Za pozornost stojí i vchodové dveře do základní umělecké školy, 
kde staré netěsnící dveře byly nahrazeny dveřmi s dobrými tepelně- 
izolačními vlastnostmi a kvalitně zpracovanými.
 Oprava proběhla i na zimním stadionu, kde byla natřena kon-
strukce střechy a opraven okap. Další opravy byly provedeny na 
domově pro seniory Jitřence, potřebné údržby se dočkala i střecha 
budovy základní školy čp. 11 a Mariánský kostelík. 
 Obyvatelé ulic Charouzovy a Vorlovy se konečně dočkali zaháje-
ní stavebních prací, v rámci kterých budou vyměněny inženýrské 
sítě včetně veřejného osvětlení. Povrchy budou realizovány v příš-
tím roce, proto musí obyvatelé těchto ulic počítat se ztíženými pod-
mínkami, které je čekají. 
 V současné době připravujeme rozpočet na rok 2017, kde odbor 
majetku navrhuje realizaci akcí, na které se v letošním roce nedo-
stalo, ale i nově připravovaných.  Ing. Markéta Fingrálová,
 vedoucí odboru majetku a rozvoje města MěÚ Opočno

P l á n  v ý m ě n y  I n ž e n ý r s k ý c h  s í t í 
v  u l I c í c h  c h a r o u z o va  a  v o r l o va 

První část uzavírky Charouzovy ulice probíhala v období od 10. 
10. do 1. 11. 2016 a v době vydání tohoto čísla Opočenských novin 
by již mělo být hotovo. 
 Od 7. do 14. 11. 2016 bude uzavřena část Vorlovy ulice a to od 
napojení na Zámeckou ulici ke křižovatce s ulicí Charouzovou. 
 Od 20. 11. do 7. 12. 2016 pak bude uzavřena druhá část Vorlo-
vy ulice od křižovatky s Charouzovou ulicí až k napojení na ulici  
Hradební. 
 Současně se stavebními pracemi probíhá v jednotlivých úsecích 
i archeologický průzkum. V závislosti na něm se tak mohou ter-
míny dokončení prací lišit od předpokladu. Výraznější zdržení 
však nepředpokládáme. Děkujeme za pochopení.
 Luboš Hradecký, ředitel Technických služeb města Opočna

P o l o z a P u š t ě n é  k o n t e j n e r y 
v  m í r o v é  u l I c I

Město Opočno rozšířilo síť stanovišť kontejnerů na tříděný od-
pad o nové stanoviště kontejnerů v Mírové ulici. Přední komora 
likvidovaného septiku vhodně posloužila k uložení tří kusů  polo-
zapuštěných kontejnerů „MOLOK“ na papír, sklo a plasty. Jedná 
se o pevně osazené  tubusy s vyjímatelnými vaky, jejichž výsyp 

se provádí autem s hydraulickou rukou a je jednoduchý a rychlý. 
Dva kontejnery o objemu 5 m3 na papír a plasty a jeden kontejner  
o objemu 3 m3 na sklo by měly pokrýt zvýšenou potřebu uklá-
dání těchto odpadů na stanovišti kontejnerů v sousední Tyršově 
ulici, kde byla situace s ukládáním vytříděných odpadů kritická. 
K celkovému zlepšení situace na kontejnerových stáních by měl 
významně přispět i zavedený pytlový sběr plastů. Přípravu stano-
viště, osazení kontejnerů a konečnou úpravu okolního prostran-
ství zajistily Technické služby města Opočna. Vyzýváme občany, 
aby nové kontejnery využívali v maximální míře a přispěli tak ke 
zvýšení podílu vytříděných složek komunálních odpadů.
 Jaroslav Koudelka, vedoucí oddělení SV a ŽP MěÚ Opočno

v ý s a d b y  d ř e v I n  v  P o d z á m č í 
v e  s P o l u P r á c I  s  o b č a n y

5. 11.
sobota Na sobotu 5. listopadu připravují Technické služby 

města Opočna realizaci výsadeb ovocných dřevin 
v aleji podél polní cesty za zástavbou v Ořechové. Po-

dle projektu Ing. Lenky Hladíkové z firmy Zahrady pro radost s.r.o. 
zde bude nově vysazeno celkem 57 ks stromků – jabloní, třešní, 
hrušní a ořešáků, které vhodně doplní stávající stromořadí. Zdra-
votně narušené a neperspektivní dřeviny zde byly již dříve vykáce-
ny a v rámci předepsaných náhradních výsadeb budou nahrazeny 
novými stromy, které alej celkově omladí a zrevitalizují. 

 Zveme občany z lokalit Podzámčí, Ořechová i širšího okolí 
k účasti na této akci. Vezměte svoje ratolesti a přijďte si zasadit svůj 
stromek a zvelebit tak okolí svého bydliště. Každého, kdo přiloží 
ruku k dílu, bude jistě hřát příjemný pocit, že pro své město a pří-
rodu udělal dobrou věc. Těšíme se na vás! Začínáme v 8:00 hodin. 
 Jaroslav Koudelka, vedoucí oddělení SV a ŽP MěÚ Opočno

c e l o r e P u b l I k o v á  a k c e  j e h l a 
P r o b ě h l a  t a k é  v  o P o č n ě

Ve čtvrtek 6. října odpoledne byla zakončena rozsáhlá akce za-
měřená na sběr nebezpečných použitých jehel, kterou Česká re-
publika doposud nepamatuje. Strážníci z osmi měst spojili své 
síly a pokusili se vyčistit svá města od infekčního materiálu a tím 
předejít možnému nebezpečí, jemuž jsou vystaveny hlavně děti, 
ale také domácí zvířata. Zároveň se snažili rozšířit povědomí 
o správném chování při nálezu injekční stříkačky. Do preventiv-
ní akce se zapojila vedle Prahy a Brna také další velká města jako 
Ostrava, Pardubice, Plzeň, České Budějovice a dvě menší Trutnov 
a Dobruška.

Nové polozapuštěné kontejnery v Mírové ulici. V době vydání novin 
už by mělo být hotové i vydláždění.  foto: TSMO

V aleji bude vysazeno 57 kusů nových ovocných stromů. Pokud chcete 
přiložit ruku k dílu, přijďte v sobotu 5. listopadu.  
 foto: Jaroslav Koudelka
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 A jak to s nálezem infekčního materiálu po narkomanech za 
jeden jediný den vypadalo v jednotlivých městech?  Praha 247,  
Brno 168, Ostrava 52, Plzeň 50, Pardubice 12, České Budějovice 
8,  Trutnov 24 injekčních jehel a stříkaček.

 Co se týče Městské policie Dobruška, byly nalezeny celkem čty-
ři injekční stříkačky. Dvě v Dobrušce (Na Trojici u veřejného tá-
bořiště a u nádraží ČD v kolejišti) a dvě v Opočně (u vyhlídkového 
místa v blízkosti kostela Panny Marie a v zámeckém parku).
  Dne 13. října jsme nalezený materiál odevzdali terénním pra-
covníkům sociální a adiktologické služby k likvidaci.

Strážníci znovu apelují na veřejnost
„V případě, že občané někde naleznou nebo zahlédnou tento in-
fekční materiál, žádáme je, aby ho sami z důvodu vlastní bezpeč-
nosti nesbírali, ale neprodleně zavolali na linku tísňového volání 
156 a strážníci městské policie zajistí odborný sběr i jeho násled-
nou likvidaci.“  Vrchní strážmistr Norbert Bene,
   vedoucí oddělení Městské policie Dobruška

c h c e m e  n e b o  n e c h c e m e  o c h r a n u 
P r o t I  P o v o d n í m  n a  d ě d I n ě ?

Usnesením MěÚ Dobruška ze dne 16. 9. 2016 bylo opět přeru-
šeno územní řízení vedené ve věci stavby suché retenční nádrže 
v Mělčanech na řece Dědině, zahájené 1. 9. 2014. 
 Proto, z podnětu starostů dotčených měst a obcí počínaje 
Dobruškou a konče Třebechovicemi, proběhlo v úterý 4. 10. 2016 
na Povodí Labe, s.p., projednání současného stavu realizace pro-
tipovodňového opatření. Od katastrofální povodně v červenci 
1998 se stále nedaří vybudovat ochranu obcí před povodněmi. 
Proč to již 18 let bezúspěšně pokračuje? To byla hlavní otázka zá-
stupců tehdy povodní postižených sídel. Ztráta 6 životů a škoda 
1,8 miliardy korun se z dnešního pohledu zdá být zapomenuta.
 Zopakujme si proto již téměř dvacetiletou historii. Čtyři měsí-
ce po povodni (ještě v průběhu odstraňování povodňových škod) 
se podařilo Povodí Labe prosadit, aby v rámci mezinárodního 
česko-dánského projektu (hrazeného dánskou vládou) bylo vy-
hodnoceno celé postižené území a matematickým modelováním 
různých variant řešení ochrany před povodněmi (prohrábka 
koryta řeky, ohrázování, nádrž) bylo doporučeno nejvhodnější 
řešení – účinné a ekonomické. Doporučena byla varianta reten-
ce. Ostatně nádrž zde byla navrhována již v roce 1928 jako kom-

penzační opatření na úpravy provedené na Opočenském panství. 
Doporučená varianta byla do konce roku 2001 rozpracována  
v 6 možnostech řešení s různými hladinami (2 varianty poldru,  
4 varianty nádrže). Od této doby začalo martyrium posudků vli-
vu na životní prostředí, odvolání, přepracování, nových odvolá-
ní, dalších stanovisek, dalších odvolání atd. Zkráceně řečeno jde 
o spor, zda jsou na prvním místě lidé nebo vranka obecná. Pení-
ze na realizaci byly připraveny v první etapě protipovodňových 
opatření České republiky – zbytečně, peníze byly znovu vyčleně-
ny ve druhé etapě – marně, peníze jsou nyní připraveny ve třetí 
etapě. Znovu marně?
 Ale vraťme se k jednání zástupců samosprávy s Povodím Labe, 
s.p. Z jednání vyplynulo, že MěÚ Dobruška ve svém usnesení má 
chyby, které musí napravit buď svými kroky, nebo budou napra-
veny v rámci odvolacího řízení. Všichni přítomní zástupci samo-
správ vyjádřili požadavek na realizaci ochrany před povodněmi. 
Protože, mimo města Dobrušky, nejsou ostatní obce účastníky 
řízení, bude Povodí Labe všem dotčeným samosprávám zasílat 
rychlou cestou e-mailem kopie všech úředních listin v této věci. 
Starosta Třebechovic pod Orebem Ing. Jiří Němec se nabídl, že 
zprostředkuje jednání starostů s ministrem Brabcem pro vyjas-
nění pozice Ministerstva životního prostředí ve věci obnovy sou-
hlasu se zásahem stavby do evropsky významné lokality. 
 Uvidíme, zda odpověď na úvodní otázku budeme znát do kon-
ce tohoto roku. Ing. Václav Jirásek, České Meziříčí

j a k é  b y l o  v  o P o č n ě  P o č a s í ?

Průběh počasí byl zaznamenán automatickou meteorologickou 
staničkou v areálu Výzkumné stanice v Opočně. Stanička se na-
chází v nadmořské výšce 268 m, na zeměpisných souřadnicích 
SZŠ 50.2681183, VZD 16.1078200.  
 V září 2016 zde byla naměřena průměrná teploty vzduchu 2 m 
nad terénem 17,2 ºC, což je o 2,6 ºC více, než je celkový průměr do-
savadních měření (14,6 ºC), a je to nejvyšší zářijová teplota, která 
tu byla naměřena (období 2001 až 2016).  Celkový srážkový úhrn 
v září 2016 činil pouze 12,0 mm, tj. méně než čtvrtina průměru 
dosavadních zářijových měření (52,0 mm). 
 Hodinový průběh teplot a úhrny srážek v konkrétních termí-
nech jsou uvedeny v grafu. Na grafu je patrné kolísání teplot mě-
řených v hodinových termínech v první polovině září od 8,4 ºC do 
32,8 ºC a v jeho druhé polovině, kdy došlo k výraznému poklesu 
teplot, od 2,2 ºC do 25,4 ºC. Trend poklesu v průběhu měsíce vy-
kazovaly i srážkové úhrny, do 6. září spadlo 9,4 mm srážek, poz-
ději již jen 2,6 mm.   Zpracoval Ing. Vratislav Balcar, CSc.
 Výzkumný ústav lesního hospodářství a myslivosti, v. v. i.
 Výzkumná stanice Opočno

Dobruští strážníci u vyhlídky v Opočně.  foto: archiv MP Dobruška
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fInanční  úř ady v ydávají
PřIhl ašovací  údaje  k  evIdencI  tr žeb 

Finanční úřad pro Královéhradecký kraj upozorňuje podnikatele 
a jejich zástupce, že od 1. 9. 2016 lze žádat o vydání přihlašovacích 
údajů potřebných pro evidování tržeb. 
 Získání přihlašovacích údajů je prvním a důležitým krokem 
k evidenci tržeb. Je důležité, aby podnikatelé nebo jejich zástupci 
nenechali podání žádosti na poslední chvíli. Přestože jsou územní 
pracoviště na vydávání těchto údajů připravena, nemůžeme vy-
loučit případné fronty s blížícím se prosincem. Přijďte tedy včas!
 Žádost o autentizační (přihlašovací) údaje k evidenci tržeb je 
možné podat pouze dvěma způsoby, a to buď elektronicky, pro-
střednictvím Daňového portálu (EPO žádost) s využitím přihla-
šovacích údajů do datové schránky (tj. s ověřenou identitou osoby 
způsobem, kterým se lze přihlásit do její datové schránky), nebo 
osobně (ústně do protokolu) na kterémkoliv územním pracovišti 
finančního úřadu v době úředních hodin (pondělí a středa od 8 do 
17 hodin, v úterý a ve čtvrtek od 8 do 15:30 hodin a v pátek od 8 
do 14 hodin). 
 Ostatní způsoby podání žádosti, např. podepsané ZAREP či 
zaslané prostřednictvím datové schránky, nejsou podporované 
zákonem.
 Od 1. 12. 2016 nastupuje první fáze evidence tržeb a evidovat 
budou podnikatelé s NACE činností ubytovací a stravovací služ-
by (více informací na www.etrzby.cz). V působnosti Finančního 
úřadu pro Královéhradecký kraj by mělo v této první fázi začít evi-
dovat cca 11 tisíc fyzických osob a cca 2.300 právnických osob. Za 
prvních čtrnáct dní bylo správci daně v Královéhradeckém kraji 
vydáno 190 přihlašovacích údajů.
 Romana Barešová, tisková mluvčí FÚ pro Královéhradecký kraj

cz, mob.: 725 761 524společenská  kronika  —

v í t á n í   o b č á n k ů

Do Mariánského kostelíku přišlo na poslední vítání občánků 
v tomto roce 24. září celkem 14 dětí. 
 Paní starostka Šárka Škrabalová svým projevem přivítala mezi 
nejmenší občánky města Opočna Václava Serbouska, Ondřeje 
Kroulíka, Davida Zácného, Viktorii Kňourkovou, Tomáše Přiby-
la, Ondřeje Maxmiliána Faturu, Tadeáše Michaela Šitinu, Domi-
nika Zilvara, Lily Mersch, Lionela Šimlíka, Karolínu Horákovou, 
Elišku Příhodovou, Terezu Čápovou a Emu Dvořákovou. Na zá-
věr byly rozdány dárečky, maminkám kytičky a celá slavnost byla 
zakončena přípitkem s paní starostkou. Pavlína Kohoutková,
 vedoucí správního oddělení MěÚ Opočno

d v o j í  j u b I l e u m

Letos 16. listopadu uplyne 100 let od narození MUDr. Svatopluka 
Marka, CSc., emeritního primáře chirurgického oddělení opo-
čenské nemocnice. Zároveň tomu bude také 20 let, kdy po dožití 
svých osmdesáti let zemřel. 
 Když přišel doktor Marek do Opočna, měl za sebou již dvouletý 
studijní pobyt na francouzské univerzitní klinice v Dijonu a šest 
let praxe na chirurgické klinice akademika Jana Bedrny v Hradci 
Králové.
 V roce 1953, ve svých 36 letech, byl jmenován primářem chi-
rurgického oddělení. Jeho příchod zapříčinil výrazné zlepšení 
chirurgické činnosti, ale i rozvoj hraničních oborů jako aneste-
ziologie, traumatologie a urologie, které do té doby v opočenské 
nemocnici neexistovaly. Roku 1959, po obhájení vědecké práce, 
dosáhl titulu kandidáta věd. 
 Jeho práce chirurga-operatéra a vědecká publikační činnost 
v domácí i zahraniční literatuře byly faktory, které tvořily kvalitu 
v celém rozsahu chirurgické činnosti, ale i obraz kvalitní a vysoké 
úrovně, i když jen rustikální nemocnice. 
 V roce 1978 odešel primář Marek do důchodu. Za svou celoži-
votní činnost byl vyznamenán medailí akademika Jana Bedrny. 
Dále však pracoval do roku 1990 jako lékař na onkologické ambu-
lanci. Často navštěvoval chirurgii, kterou 25 let svého primariátu 
úspěšně budoval, a rád se zde setkával se svými lékaři, na jejichž 
vzdělávání a utváření jejich názorů se velkou měrou podílel. 
 V Opočně doktor Marek prožil 43 let. 
 Vše, co pro občany Opočenska za dobu svého působení vyko-
nal, nelze v této vzpomínce obsáhnout. Nutno však říci, že primář 
MUDr. Svatopluk Marek, CSc., byl vždy progresivní ve svých ná-
zorech a rovný ve svých životních postojích. 
 Za to vše mu vzdáváme díky a s úctou vzpomínáme. 
 MUDr. Bedřich Herzig st.,
 bývalý primář chirurgického oddělení nemocnice v Opočně

r ů ž e  P r o  m u d r .  v .  t ů m o v o u

Chtěla bych moc poděkovat paní doktor-
ce Tůmové, která se po celou dobu své 
praxe poctivě starala o celou naši rodinu. 
Do Opočna přišla v roce 1980. To už ni-
kdo nikdy nespočítá, kolika lidem za ce-

lou tu dobu pomohla od bolesti zubů. Kolik zubů zaplombovala 
nebo vytrhla. Nikdy jsem nezažila, že by měla špatnou náladu. 
Paní doktorko, přeji Vám hlavně hodně zdraví, abyste si zaslouže-
ně užila důchodový věk. Iva Vulasová

čestné  uznání  Pro janu čePelkovou

Jak jsme informovali v minulém vydání, Bc. Jana Čepelková 
z opočenského Domova pro seniory Jitřenka byla nominována na 
Cenu Královéhradeckého kraje za přínos v sociálních službách 
pro rok 2016. 
 Slavnostní vyhlášení výsledků proběhlo ve čtvrtek 22. září na 
Pivovarském náměstí v Hradci Králové během akce Svátek senio-
rů. Paní Čepelková získala čestné uznání.
 Dodejme ještě, že ceny kraj uděluje již šestým rokem za mimo-
řádný počin nebo dlouhodobou systematickou práci v sociálních 
službách. Nemůžeme než gratulovat a popřát hodně sil do další 
práce. (red)Zářijové vítání občánků. foto: Kateřina Moravcová



z p r á v y  z  k n i h o v n y  —

k n I h a  P r o  t e n t o  m ě s í c

Arnošt Vašíček: Labyrint záhad – 
největší tajemství Čech, Moravy a Slezska
Neuvěřitelná fakta, tajemné nálezy, paranor- 
mální úkazy, utajené skutečnosti, historic-
ké otazníky, překvapivé souvislosti, odváž-
né hypotézy, přísně tajné konspirace…
 Arnošt Vašíček tentokrát pátrá po největ-
ších záhadách u nás a pokouší se je rozluštit 
s pomocí odborníků i srovnáváním s podob-
ně tajemnými případy ze zahraničí. A jak je 

u tohoto autora obvyklé, i tentokrát nabízí čtenáři řadu překva-
pivých souvislostí a odvážných hypotéz. Nové důkazy o utajené 
historii názorně dokresluje velkorysý obrazový doprovod.
 (Nakladatelská anotace. Kráceno.)

l I s t o Pa d o v é  a k c e  v  k n I h o v n ě

Oddělení pro dospělé
 – Výstava: Ivan Martin Jirous, Henryk Sienkiewicz

 – 14. a 17. 11. půjčování s poezií
 V rámci festivalu Den poezie obdrží každý návštěvník knihov-
ny báseň na uvítanou. Tentokráte bude z tvorby Ivana Martina 

Jirouse, od jehož smrti uplyne 5 let.

Oddělení pro děti
 – Výstava: Václav Čtvrtek 

 – Soutěž: Přísloví v hádankách
 – Tvořivá dílna: podzimní listí – závěsná dekorace

v ý b ě r  z  k n I ž n í c h  n o v I n e k

Oddělení pro dospělé
– Bianca Bellová: Jezero. Psychologický román.
– Valérie de Boisrolin: Naverbovaná. Skutečný příběh.
– Táňa Kubátová: Valdemar. Román.
– Miloň Čepelka: Monology k živým i mrtvým. Fejetony.
– James Carol: Dobře se dívej. Detektivka.
– Emma Riedová: Pařížské rekviem. Historická detektivka.
– Jennifer L. Armentrout: Navždy a věčně. Young Adult. 
– Xochi Balfour: 
  Přirozeně – cesta ke zdravějšímu a šťastnějšímu životu

Oddělení pro děti
– Nina Imanova: Máša a medvěd – nové pohádky 
  o Máše a medvědovi. Pro nejmenší.
– Sára Saudková: Půlnoční pohádky
– Jindřich Balík: Na co se veverky těšily. Pohádky o zvířátkách.
– Ivana Peroutková: Ukradená cukřenka. Dobrodružný příběh.
– Jack Thorne: Harry Potter a prokleté dítě. Fantasy.
– Delaf-Dubucová: Pupíky – Téměř dokonalé štěstí
  Komiks pro dívky.
– Tereza Paďourová a kol.: Lajkni si svůj lajf. Osobní rozvoj.
– Tomislav Sencanski: Malý vědec. Experimenty pro děti.

Kompletní přehled nových knih naleznete na stránkách knihovny 
knihovna.opocno.cz v sekci On-line katalog, Seznamy a novinky.

z  o p o č e n s k ý c h  š k o l   —

k u r z  f I n a n č n í  g r a m o t n o s t I 
„ s  P e n ě z I  v  k a ž d é m  v ě k u “

 

 

 
 
 
 
 

Základní škola Opočno za finanční podpory města Opočna 

připravuje další kurz pro VEŘEJNOST 

   S penězi v každém věku 
 

 

Rozsah kurzu: 6 lekcí (1× týdně čtvrtek 15:15–16:00) 

Termín konání: listopad 2016 – prosinec 2016 

Náplní lekcí bude například: 
Seznámení s finančním plánováním 

Tvorba rodinných a osobních rozpočtů 
Správné zajištění rizik spojených se životem 

Investiční nástroje dnešní doby s návazností na budoucnost 
 

Přihlásit se můžete osobně v ředitelně školy nebo telefonicky na číslech 
 494 668 396 nebo 731 572 059 do 27. 10. 2016. 

Kurz je zdarma.  

O termínu první lekce budou přihlášení účastníci informování telefonicky. 

Předpokládaný termín první lekce je 3.11. 2016 

Na první lekci si s sebou přineste psací potřeby a přezůvky! 

Základní škola Opočno opět nabídne, 
v měsíci listopadu, nové kurzy pro veřej-
nost. Kurzy se budou týkat finanční gra-
motnosti – tzn. správného zacházení 
s penězi. Předpokládaný termín začátku 
kurzu bude 24. listopadu. Kurz bude se-
staven z 6 lekcí, které budou zaměřeny na 
získání základních informací o hospoda-
ření s penězi. Budou obsahovat lekce fi-
nančního plánování, tvorby rodinných 
a osobních rozpočtů, správného zajištění 

rizik spojených se životem a efektivním investováním. Účastník 
kurzu by měl být následně schopen umět správně zacházet s pe-
nězi a hlavně umět rozpoznat kvalitní poradenskou službu z ob-
lasti financí.
 Kurz je zdarma. Zájemci se mohou přihlásit na telefonním čís-
le 494 668 396 nebo 731 572 059 do 10. 11. 2016. Předpokládaný 
termín první lekce je 24. 11. 2016. O termínu první lekce budou 
přihlášení účastníci informováni telefonicky.

Osnova kurzu: 
1. lekce: Seznámení s finančním plánováním 

a základy tvorby rodinných a osobních rozpočtů
–Umět si správně stanovit cíl z pohledu financí

– Umět si vytvořit svůj vlastní finanční plán 
– Jak správně hospodařit s penězi

– Umět si rozdělit výdaje na zbytné a nezbytné výdaje
2. lekce: Zajištění rizik spojených se životem I.

– Jak správně zajišťovat možná rizika z pohledu zdraví
3. lekce: Zajištění rizik spojených se životem II.

– Jak správně zajišťovat možná rizika z pohledu majetku, 
odpovědnosti

4.–5. lekce: Jak lépe investovat do své budoucnosti
– Umění zhodnocovat své vlastní peníze

– Efektivní a cílené investování finančních prostředků
– Analýza investičních produktů

6. lekce: Finanční plán – Víc než důležitý
– Celkové shrnutí finančního plánování 

a návaznost na jednotlivé produkty
 Za ZŠ Opočno Bc. Ondřej Novotný
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Základní škola Opočno pořádá ve dnech  
8. – 11. listopadu sběr starého papíru.  

Kontejner bude přistaven na parkoviště u zimního stadionu 
v úterý 8. listopadu v 7.00 hodin.  

V pátek 11. listopadu ráno bude kontejner odvezen. 
 

Výtěžek bude složen na účet  
„Spolek rodičů a přátel Základní školy Opočno“ a použit ve prospěch 

žáků školy.  



v ý l e t  z a  k r á s a m I  P r a h y

V pátek 7. 10. 2016 se vydali žáci 6.–9. ročníků na jednodenní po-
znávací zájezd do Prahy. Navštívili Pražský hrad, prohlídli si sva-
tovítskou katedrálu, prošli Zlatou uličku, zámecké schody, zahra-
dy, sešli dolů přes Malou Stranu na Karlův most, Staroměstské 
náměstí… Mnohé překvapily všudypřítomné davy zahraničních 
turistů. Exkurze byla zakončena na Václavském náměstí, kde ko-
nečně došlo na tolik očekávaný rozchod. Výletníci prokázali smysl 
pro orientaci, domů se vrátili v pořádku a všichni. Zájezd se vyda-
řil, svědčí o tom následující slova: 
 „Páteční výlet se nám všem moc líbil. I když byla procházka po 
Praze poměrně dlouhá, tak naštěstí nikdo nebyl unavený a niko-
ho nebolely nohy. Vyprávění pana průvodce bylo velice zajímavé, 
protože nám řekl o jednotlivých místech či budovách více, než 
známe například z učebnice dějepisu. Za všechny zúčastněné roč-
níky bych chtěla poděkovat paní učitelce Tláskalové, Kubasové 
a Radochové za doprovod a dozor v přeplněných pražských uli-
cích. Dále naše poděkování patří panu průvodci za jeho zajíma-
vé povídání o Praze a za jeho trpělivost s námi. Myslím si, že se 
nám výlet vydařil, a doufám, že zase někdy pojedeme na nějaký  
fajn výlet.“ Lucie Matějková, 8.A

v á n o c e  s  v ů n í  k o ř e n í

3.–4.
prosinec Střední škola a Základní škola Nové Město nad Metu-

jí, škola Opočno, vás srdečně zvou na tradiční školní 
výstavu, která se bude konat ve dnech 3.–4. 12. 2016 

v areálu školy, tentokráte s podtitulem Vánoce s vůní koření. 
Přijďte nasát příjemnou vánoční atmosféru, ochutnat připravené 
dobroty a prohlédnout či zakoupit výrobky našich žáků.
 Mgr. Pavlína Sobotková, zástupkyně ředitelky, 
 SŠ a ZŠ Nové Město nad Metují, pracoviště Opočno

náš PodzIm 
na „zahradě východních čech“ 

Malíř podzim umí namíchat květinám a stromům neuvěřitelné 
barvy, až oči přecházejí. A tak není divu, že se o tuto krásu chceme 
podělit s ostatními. Proto pravidelně s našimi žáky ze Střední ško-
ly a Základní školy, Nové Město nad Metují, pracoviště Opočno, 
vystavujeme na výstavě „Zahrada východních Čech“ v Častolovi-

cích. Letos jsme naši expozici podřídili romantickému podzimu 
a naaranžovali jsme svatební tabuli právě v jeho barvách. 
 Na přípravě se podíleli nejen žáci a žákyně oboru Květinář – 
aranžér, ale také oborů Cukrář a Kuchař. A že se nám to opravdu 
podařilo, o tom nás utvrdily spokojené tváře přihlížejících ná-
vštěvníků. Mgr. Hana Holečková

 

t r a d i c e  a  s o u č a s n o s t  —

l I s t o P a d

Listopad je na tradice poměrně bohatý, ovšem většina z nich už 
upadla v zapomnění. Jsou spojeny se jmény tří svatých – sv. Mar-
tinem, sv. Kateřinou a sv. Ondřejem. Zvyků, které dodržovali 
naši předkové, je poměrně hodně, vzpomeňme aspoň na některé.

Sv. Martin – 11. listopadu
Přijede letos Martin na bílém koni? Jinými slovy – bude na Mar-
tina sníh, nebo nebude? Ale jak vlastně sv. Martin ke koni přišel? 
Vypráví se, že jako voják římské armády jednou v zimě projížděl 
na bílém koni městskou branou a potkal chladem se třesoucího 
žebráka. Rozťal svůj plášť a jednu polovinu mu daroval – tak se 
s ním rozdělil o teplo. Následující noci měl vidění, v němž se mu 
zjevil Kristus s polovinou jeho pláště, a to bylo důvodem jeho od-
chodu od vojska a zvolení života v křesťanské víře. 
 Ze zvyků, které se ještě v mnohých rodinách udržují, vzpo-
meňme třeba pečení svatomartinských rohlíků. Jejich zahnutý 
tvar připomíná, že sv. Martin jezdil na koni. 

Sv. Kateřina – 25. listopadu
Žila na rozhraní 3. a 4. století, popravena byla pro svou křesťan-
skou víru. Jelikož byla nejen krásná, ale i vzdělaná, stala se pa-
tronkou učenců a studentů. Se svátkem sv. Kateřiny souvisely 
zábavy a tancovačky – bývaly totiž posledními v roce, po nich 
nastával čas adventní. A nezapomeňte na sv. Kateřinu sledovat 
počasí, protože stará pranostika říká – Jaká svatá Kateřina, ta-
ková je celá zima. 

Sv. Ondřej – 30. listopadu
Byl jedním z Ježíšových apoštolů a za své vyznání byl mučen a na-
konec ukřižován. Ovšem na trochu nezvyklém kříži, a to ve tvaru 
písmene X. Proto se tomuto kříži říká Ondřejův nebo „Ondřej-
ský“. Byl považován za ochránce zamilovaných, k tomu se vázalo 
množství pověr. Svobodným dívkám přinášíme jednu z nich: Na 
sedm lístků napište jména chlapců, lístky dejte na noc pod svůj 
polštář. Ráno vytáhněte jeden lístek – jméno patří tomu, kdo je 
vám souzen. 
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 foto: archiv ZŠ Opočno

 foto: archiv ZŠ a SŠ Nové Město nad Metují
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Památka zesnulých – „Dušičky“ – 2. listopadu
V těchto dnech rozsvěcíme svíčky všem, na něž vzpomínáme, ně-
kdy s nimi i mluvíme a věříme (nebo ne), že nás slyší. A možná 
i přemýšlíme, co je poté… 
 „Přines mi dvě nejdražší věci z města!“ Řekl Bůh jednomu ze 
svých Andělů. A Anděl mu přinesl olověné srdce a mrtvé ptáče. 
 „Dobře jsi zvolil,“ děl Bůh, „neboť v mé rajské zahradě toto 
malé ptáče bude zpívat navěky a v mém zlatém městě mi Šťastný 
princ bude vzdávat chválu.“
 Pokud znáte pohádku Šťastný princ od Oscara Wilda, snad mi 
dáte zapravdu, že je tak trochu dušičková, už tím, že ukazuje, co 
je a co není pomíjivé.  (dm)

p o z n á v a c í  s o u t ě ž  —

Děkujeme za odpovědi, všechny byly správné. Jedná se o dům 
čp. 216 kousek od tzv. „Pálenky“. Mimochodem, tušíte, kde se 
vzal tento název? Hádáte-li, že má spojení s vinopalnou, hádáte 
správně. Aspoň to tvrdí úryvek z textu o místních a pomístních 
názvech, který je v archivu letopisecké komise.

Pálenka
„Palírna kořalky (vinopalna) stávala původně v místech dnešní 
budovy čp. 317 v dnešní Hradecké ulici. Později byla výroba ko-
řalky převedena do roku 1846 postavené budovy čp. 218 na kři-
žovatce dnešních ulic Na Olivě a Hradecké – nyní je tak nazýván 
celý dvůr.“ (z publikace Místní a pomístní názvy)
 Tolik k vysvětlení názvu, který se dochoval do dnešních dnů, 
přestože pálenka z této vinopalny už asi dávno protekla žíznivý-
mi hrdly…

Dům čp. 216 – historie
Bohužel dokumenty o budově samotné jsme nedohledali. Důvo-
dem je nejspíš skutečnost, že patříval Colloredo-Mansfeldům, 
kteří měli svůj vlastní zámecký archiv (dnes jsou tyto archiválie 
uloženy v Zámrsku). Přesto se nám podařilo zjistit jednu zají-
mavou informaci týkající se obyvatel domu. Matriky ukazují, že 
se jich tady vystřídalo úctyhodné množství, většinou se jednalo 
o zaměstnance zámku či velkostatku. Ovšem nejdůležitější jmé-
no jsme objevili v matrice z poloviny 19. století, díky níž víme, že 
zde žil se svou rodinou Fr. Al. Skuherský, zakladatel opočenské 
nemocnice. V archivu máme také velmi cenný dokument, který 
ukazuje, že zde i zemřel.

Dům čp. 216 – současnost a budoucnost
V současné době je dům ve vlastnictví firmy EAST MOP spol. s r.o. 
z Čánky, dům je vyklizen a zakonzervován. Někteří Opočeňáci 
mi sdělili, že majitelé v domě plánují byty pro své zaměstnan-
ce. Obrátila jsem se s dotazem na paní Ivanu Hyskovou z firmy 
EAST MOP. S rekonstrukcí se v budoucnu skutečně počítá, plány 
s byty také zatím platí. Budoucí rekonstrukci chce firma provádět 
s citlivým přístupem k tomuto hodnotnému domu, přivítá proto 
jakékoliv dobové fotografie interiérů i exteriérů, popřípadě dal-
ší dokumenty. Za ně bude vděčná i letopisecká komise, předem 
děkujeme. 
 Výhercem se tentokrát stává pan Lubomír Rejthar, na infor-
mačním centru ho čeká něco na zub. 

Dnešní soutěžní otázka nabízí pohled na jeden poměrně známý 
objekt, přesto možná bude pro některé soutěžící oříškem. Své 
odpovědi zasílejte e-mailem na adresu info@zusopocno.cz nebo 
smskou na číslo 739 145 521. Za letopiseckou komisi dm

 z  k u l t u r y   —

P o z v á n í  n a  k o n c e r t 

6. 11.
neděle Poslední koncert cyklu Opočno hudební bude věno-

ván dílu, které se právem řadí k tomu nejlepšímu,  
co v hudebním světě existuje. Mozartovo Requiem  

d moll, které navždy zůstává hlubokým poselstvím o naději ve spá-
su a věčný život, zazní v kostele Nejsvětější Trojice v Opočně v tom 
nejpříhodnějším čase, čase „dušičkovém“. 
 Zveme vás na Mozartovo Requiem v podání Polyfonního sdru-
žení (smíšený sbor řídí Lukáš Janko) – v neděli 6. listopadu od  
16 hodin. Opočenská beseda

d e n  v á l e č n ý c h  v e t e r á n ů 
v  o P o č n ě

11. 11.
pátek V pátek 11. listopadu 2016 si v 15 hodin na Kupkově 

náměstí u pomníku padlých připomeneme Den vá-
lečných veteránů, který se slaví po celém světě a od 

roku 2001 i v České republice. Jeho hlavním symbolem je květ vl-
čího máku, který se po první světové válce zároveň stal symbolem 
padlých. Tento den není jen vzpomínkou na padlé, ale i připomín-
kou, že bychom neměli zapomínat na život válečných veteránů,  

Netypický pohled na jednu z opočenských dominant.  foto: archiv LK
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mnohdy trpících jak fyzickými, tak psychickými problémy. Není to 
vzpomínka pouze na účastníky první a druhé světové války, ale 
i novodobých „zahraničních misí“ a připomenutí si toho, že svobo-
da a náš život v míru nejsou zadarmo.
 V rámci Dne veteránů je připravována i přednáška pro školy 
a beseda s historikem Národního muzea.
 Na akci se podílí spolek Abakus, město Opočno, Českosloven-
ská obec legionářská a TJ Sokol Opočno. (pa)

P r v n í  a d v e n t n í  k o n c e r t
P ř e d s t a v í  s o u b o r  b a r d o l I n o

27. 11.
neděle Vánoční koncert souboru Bardolino zazní první ad-

ventní neděli 27. listopadu od 19 hodin v Kodymově 
národním domě. Skladby s vánoční tématikou budou 

doprovázeny zpěvem Jany Procházkové a objeví se zde také úpravy 
krásných známých koled s moravskými nápěvy ze Sušilovy sbírky, 
keltské písně a autorská tvorba Pavla Fischera. Vstupné je dobro-
volné.  (pa)

o P o č n o  h u d e b n í  P ř I P r a v u j e 
a b o n e n t k y

Dožijeme roku 2017? I takové otázky si kladla Opočenská beseda 
zhruba před dvěma lety. Koncerty vážné hudby jsou sice věc krás-
ná, ale nebyli-li by návštěvníci, byly by zbytečné. Naštěstí se naše 
obavy rozplynuly jako pověstná pára nad hrncem, pomohli jste 
nám vy – diváci. Vysoká návštěvnost většiny koncertů cyklu Opoč-
no hudební 2016 nás velmi potěšila a my za ni děkujeme. Stejně tak 
děkujeme i městu a všem sponzorům za podporu. 
 Cyklus Opočno hudební 2017 je téměř hotový. Opět se může-
te těšit na interprety světových jmen, Opočno navštíví např. Jiří 
Bárta, náš přední violoncellista, samozřejmě nebude chybět Sym-
fonický orchestr studentů Pardubické konzervatoře. A stejně jako 
v loňském roce, i letos připravujeme abonentky. Abonentky včetně 
přehledu koncertů budou k dispozici v informačním centru. Pro-
dej bude zahájen 1. prosince, což je vzhledem k blížícím se Váno-
cům určitě termín „tak akorát“. Tak akorát pro vánoční dárek, tak 
akorát pro dvouměsíční „těšení se“, protože první abonentní kon-
cert je naplánován již na 22. 2., kdy nám cyklus Opočno hudební 
2017 zahájí špičkový kytarista Lubomír Vrabec (a nebude sám!). 
 Srdečně zve Opočenská beseda

v ý j I m e č n ý  k o n c e r t
t r u m P e t I s t y  m a r k a  z v o l á n k a

Nechat se unést hudbou a zapomenout na všední starosti. Bráno 
z tohoto pohledu, udělala pořadatelům koncertu Marka Zvolánka 
(16. října) radost jedna z posluchaček, která byla hudbou natolik 
okouzlena, že si na „absenci“ své kabelky vzpomněla až u zimního 
stadionu. Koncert byl v Mariánském kostelíku, to znamená, že její 
okouzlení trvalo docela dlouho. 
 Čím byl koncert výjimečný? Byl závěrem kurzů, jichž se zúčast-
nili žáci tří škol – ZUŠ Opočno, Dobruška a Týniště n. Orlicí. Po 
celý víkend od 14. do 16. října se jim věnoval člověk nad jiné povo-
laný, náš přední trumpetista Marek Zvolánek. Vše, co si pod jeho 
rukama mladí hudebníci „ohmatali“, mělo tři společné jmenova-
tele – zvládání techniky, profesionální přístup ke každé skladbě 
a obohacení její interpretace o nové nápady. To vše pak účastníci 

kurzů zúročili při závěrečném koncertu. Tam byl však kladen dů-
raz nejen na hru samotnou, ale také na jejich vystupování, které se 
projevilo třeba „pouhým“ podáním ruky korepetitorovi (na jehož 
úlohu se mnohdy zapomíná), odpovídajícím oblečením či důstoj-
nou úklonou. Zkrátka – kurzy s profesionálním umělcem nebyly 
pro naše žáky přínosem jen po stránce hudební, ale zdá se, že po-
mohly upevnit vědomí, že hudba je dar, který stojí za to předávat 
s úctou a co nejlépe.   ZUŠ Opočno

g a l e r I e  n a  c h o d n í k u

„Galerii na chodníku“ jsme pro letošek uzavřeli, je čas na ohléd-
nutí. Jsme velmi rádi, že se letošní galerie setkala s vaším zájmem, 
největších ohlasů se dostalo dvěma posledním. Proč? 
 Pravděpodobně proto, že obě přinesly fotografie zhruba z let 
1940–1980, což už samozřejmě historie je, ale ne zas tak daleká, 
abyste na fotografiích nemohli najít své známé, rodiče, příbuzné 
atd. Pro nás je pak hrozně potěšující, když slyšíme třeba: „Na fo-
tografii třídy jsme našli naši babičku, tu fotku nemá. Šlo by ji nějak 
sehnat?“ Jistěže to šlo, fotografii jsme poslali mailem a babička prý 
měla obrovskou radost. (To bylo při galerii nazvané Narozeninový 
dárek nedárek). 
 Stejný zájem vzbudila také galerie „Pozdravy z nemocnice“. 
I když… Kromě kladných ohlasů se nám dostalo drobné výtky, ale 
když se to vezme kolem a kolem, nás potěšila. „Proč tam taky není 
sestřička ta a ta? Pracovala v nemocnici tak dlouho, že byste ji v ar-
chivu neměli…?“ I tato věta potěšila, protože to znamená, že galerie 
zaujala, a také proto, že si myslíte, že v našem archivu máme velké 
zásoby dokumentů. Máte pravdu, díky dárcům opravdu máme. 
 Co z toho všeho plyne? Že v roce 2017 budeme mít na zřete-
li především naše návštěvníky a zaměříme se na minulost trochu 
dávnou, ale hlavně nedávnou. A není problém čas od času zařadit 
témata, z nichž máme hodně fotek (např. nemocnici), protože dů-
vod – ten se vždycky najde. Těšíme se na vás v roce 2017 – jakmile 
to počasí dovolí, „Galerie na chodníku“ se opět otevře.
 Letopisecká komise města Opočna, spolek Abakus 
 a  Informační centrum Opočno

a d v e n t n í  k o n c e r t
e l I š k y  m a c h a č o v é  a  h o s t ů

Eliška Machačová s kapelou a hosté Livie Kuchařová a Tomáš Savka vystoupí  
v Kodymově národním domě v neděli 4. prosince od 19 hodin. Vstupenky můžete 
zakoupit v Informačním centru Opočno nebo rezervovat na telefonu 494 668 111 
za cenu 180 Kč. Na místě pak za 220 Kč. (red)
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říjen VEŘEJNÉ BRUSLENÍ
Zimní stadion v Opočně
Rozpis veřejného bruslení a hokejových 
utkání najdete na straně 16.

každé 
pondělí 

17:00

JÓGA PRO ZAČÁTEČNÍKY A MÍRNĚ 
POKROČILÉ 
Tělocvična ZŠ Opočno, Trčkovo náměstí
Jóga se zdravotním zaměřením pod vedením 
Boženy Tymichové. Více informací na tel. 
721 114 248. Druhá skupina od 18:30 hodin.

každé 
úterý
9:00

RODINNÉ CENTRUM SLUNÍČKO
Sokolský dům
Rodinné centrum Sluníčko v Opočně je tu 
pro všechny děti a rodiče, kteří si chtějí hrát 
a přitom se něco naučit.

každou 
středu

17:00

JÓGA PRO POKROČILÉ 
Kodymův národní dům 
Jóga se zdravotním zaměřením pod vedením 
Boženy Tymichové. 

každou 
středu 
19:00

CVIČENÍ PILATES
Tělocvična ZŠ Opočno, Trčkovo náměstí
Pod vedením profesionální instruktorky 
metody PILATES. Info na tel.č. 606 470 805. 

čtvrtek 
3. 11. 
18:00

ZBAVENÍ SE STRACHŮ 
A NEGATIVNÍCH POCITŮ V TĚLE 
Ateliér Renata 
Studio relaxace Kostelec nad Orlicí, předná-
ší Jana Valcová. Kontakt: 775 350 901.

pátek 
4. 11.
19:00

ROBERT THOMAS: TURECKÁ KAVÁRNA 
Kodymův národní dům 
Divadelní představení Divadelního spolku 
Zdobničan. Vstupné 80 Kč, předprodej vstu-
penek v Informačním centru Opočno.

sobota 
5. 11.
10:00

KURZ VÝROBY PŘÁNÍ A KRABIČEK 
Z RUČNÍHO PAPÍRU 
Ateliér Renata 
Kurz vede Lucka Tláskalová, cena 150 Kč.

sobota 
5. 11. 
19:00

TANEČNÍ KURZY PRO ZAČÁTEČNÍKY 
Kodymův národní dům 
12. 11. nácvičná, 19. 11. věneček.

neděle 
6. 11.
15:00

ČERVENÁ KARKULKA 
Kodymův národní dům 
Pohádka Divadélka Batole.

neděle 
6. 11.
16:00

W. A. MOZART: REQUIEM 
Kostel Nejsvětější Trojice 
Koncert v provedení Polyfonního sdružení 
Nové Město nad Metují. Vstupné je dobro-
volné. Pořádá Opočenská beseda.

úterý 
8. 11.
17:30

TANZÁNIE SAFARI NJEMA 
Městská knihovna 
Cestopisná přednáška Jiřího Rosy z Čer-
veného Kostelce o svých pravidelných ces-
tách do Tanzánie. Pořádá Městská knihovna 
Opočno.

středa 
9. 11. 
18:00

ZDRAVÉ ZUBY 
Ateliér Renata 
Co, proč, čím a hlavně jak se správně starat 
o své zuby poradí Zuzka Rýdlová, studentka 
5. ročníku Univerzity Karlovy v Hradci  
Králové.

pátek
11. 11.

15:00

MEZINÁRODNÍ DEN
VÁLEČNÝCH VETERÁNŮ
Pomník padlým na Kupkově náměstí
„Vzpomeňme zde společně na všechny, kteří 
pro nás podstoupili útrapy války.“
Vzpomínkové akce se zúčastní zástupci Čes-
koslovenské obce legionářské v dobových 
uniformách legionářů I. světové války, vojá-
ků Rakouska-Uherska a I. republiky.

pátek 
11. 11. 

19:00

MICHAEL COONEY: HABAĎŮRA 
Kodymův národní dům 
Divadelní představení Divadelního souboru 
J. K. Tyl Meziměstí. Vstupné 80 Kč, předpro-
dej vstupenek v Informačním centru Opočno.

středa 
16. 11. 

až neděle 
20. 11.

ZVĚŘINOVÉ HODY 
Restaurace Podloubí 
Rezervace na tel. č.: 494 667 885.

sobota 
19. 11. 

7:00

AKCE GLUKÓZA
Poliklinika v Opočně – laboratoř
Přijďte si nechat změřit glykémii i popoví-
dat si o všem, co vás v souvislosti s cukrov-
kou zajímá. Na setkání s vámi se těší Ivana 
Štanderová, Mgr. Marie Vejvodová a MUDr. 
Tomáš Hrdina.

sobota 
19. 11. 

a neděle 
20. 11.

TRADIČNÍ ADVENTNÍ TRHY 
ATELIÉRU RENATA
Ateliér Renata
Sobota 9:00–17:00, neděle 9:00–16:00. Pro-
dej adventních svícnů a dekorací, perníčků, 
květin, šperků, cukrovinek. Svařák, punč, 
dobroty z grilu.

neděle 
20. 11. 

15:00

ZLOBABA 
Kodymův národní dům 
Pohádka loutkového divadla Opočenský 
Kašpárek. Vstupné je 30 Kč.

pondělí 
21. 11. 

18:00

MUŽI A ŽENY – O ČEM VLASTNĚ SNÍ 
Kodymův národní dům 
Lagertha vás zve na pořad psychologa, spi-
sovatele, herce a hudebníka Pjéra la Šé´ze. 
Rezervace do 13. listopadu na telefonu 774 
707 206. Účastnický poplatek 320 Kč.

úterý 
22. 11. 

17:30

ARNOŠT VAŠÍČEK: FANTASTICKÉ ZÁHADY 
Kodymův národní dům 
Beseda s autorem řady knih o tajemnu a te-
levizních seriálů Ďáblova lest, Ztracená brá-
na, Strážce duší a Planeta záhad. Nevysvět-
litelné archeologické nálezy, podivné úkazy 
a paranormální jevy naznačují, že minulost 
naší planety je daleko tajemnější, než si vů-
bec dovedeme představit. Autor představí 
nejzajímavější objevy ze svých cest do více 
než osmdesáti zemí. Beseda bude doplněna 
promítáním unikátních videozáznamů.
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čtvrtek 
24. 11. 

15:15

S PENĚZI V KAŽDÉM VĚKU 
Základní škola Opočno 
Kurz pro veřejnost finančního plánování. 
Přihlásit se můžete osobně v ředitelně ško-
ly nebo telefonicky na číslech 494 668 396 
nebo 731 572 059 do 10. 11. 2016. Kurz je 
zdarma. 

pátek 
25. 11.

17:45

JAK POROZUMĚT PARTNERSKÝM 
VZTAHŮM
Ateliér Renata
Beseda s Janou Valcovou a Ladou Pospíšilo-
vou. Vstupné je 100 Kč. Rezervace na tel. č. 
736 769 688.

neděle 
27. 11. 

19:00

VÁNOČNÍ KONCERT SOUBORU 
BARDOLINO 
Kodymův národní dům 
Vánoční koncert souboru Bardolino se zpě-
vem Jany Procházkové a s úpravami krás-
ných známých koled s moravskými nápěvy 
ze Sušilovy sbírky, keltskými písněmi a au-
torskou tvorbou Pavla Fischera. 

pondělí 
28. 11. 

až neděle 
4. 12. 

TRADIČNÍ VÝSTAVA PALIČKOVANÉ 
KRAJKY 
Sokolský dům 
Pondělí – pátek 14:00–17:00, sobota – nedě-
le 10:00–17:00. Výstavu pořádá Klub přátel 
paličkované krajky Opočno.

úterý 
29. 11. 

19:00

VERNISÁŽ K ZAHÁJENÍ VÝSTAVY 
OBRAZŮ PETRA LICHTENBERGA 
Ateliér Renata 
Informace o autorovi naleznete 
na www.lichtenbergpetr.cz.

Aktuální seznam akcí v Opočně naleznete na www.opocno.cz.
Změna programu vyhrazena.

n ě c o  o d  s o u s e d ů  —

„vzděl áváním k  Pestřejš ímu žIvotu“ 

7. 10.
od Úřad práce v Rychnově n. Kn. již několik let nabízí 

v průběhu jednoho podzimního týdne řadu zajíma-
vých akcí pro širokou veřejnost, které spolupořádá 

se středními školami, vzdělávacími institucemi, zájmovými 
organizacemi, kluby a dalšími kulturními zařízeními našeho 
regionu. Letos se opět pokusíme v období od 7. do 11. listopa-
du 2016 sestavit program zaměřený převážně na vzdělávání 
dospělých, uplatnění dovedností na trhu práce, osobní rozvoj, 
komunikaci, rekvalifikace, dny otevřených dveří a také na 
možnosti využití volného času apod. Akce povedou zkušení 
lektoři a věříme, že si každý z naší nabídky vybere. Aktivity bu-
dou probíhat v prostorách spolupracujících organizací a úřadu 
práce.
 Takže až uvidíte letáky s nadpisem Týden vzdělávání do-
spělých 2016, tak se jedná o tuto pestrou nevšední akci, jejímž 
zadavatelem je Královéhradecký kraj a záštitu nad ní převzal 
hejtman Královéhradeckého kraje Bc. Lubomír Franc. 
 Možná, že jste loni byli jedni z mnoha účastníků, kteří si vy-
bírali z  různě orientovaných akcí. Přijďte i letos, všechny před-
nášky, dílny a semináře jsou zdarma. Kompletní program bude 
zveřejněn v regionálním tisku, na plakátovacích plochách a na 
www.kr-kralovehradecky.cz. 
 Všechny vás srdečně zveme na Týden vzdělávání dospělých 
2016 od 7. do 11. listopadu 2016. 
  Za pořadatele pracovnice oddělení poradenství a dalšího 
 vzdělávání Úřadu práce ČR, KoP v Rychnově nad Kněžnou

na benefIční  koncert  do PřePych

11. 11.
pátek Spolek PROVARHANY, obec Přepychy a Římsko-

katolická farnost Přepychy vás zvou na benefiční 
koncert na záchranu varhan v kostele sv. Prokopa  

v Přepychách, který se uskuteční v kostele sv. Prokopa v pátek 
11. listopadu od 17 hodin. Vystoupí Martina Kociánová – me-
zzosoprán, Alfred Strejček – umělecký přednes a komorní sou-
bor Barocco sempre giovane.

p ř i š l o  d o  r e d a k c e  —

o h l a s y  r o d á k ů

Ohlasy bývají různé. Ty, jichž se dostalo pořadatelům setkání  
s přáteli a rodáky, byly velmi milé. Snad nejvíc ocenili účastníci to, 
že se jim věnovali „domácí“ – nejen organizátoři, ale také třeba 
učitelé a žáci ze ZUŠ, zástupci Sokolů, divadelníci z našeho regi-
onu (včetně těch nejmenších, kteří si zatím divadlo jen „osáhli“)  
a další. Všem patří dík!
 Velký zájem ze strany rodáků a přátel je důvodem, proč se pro 
nás příprava každoročního setkání stává radostí. Ze všech podě-
kování jsme vybrali jedno, které pořadatelům přišlo ihned po akci. 
Nebylo plánováno do Opočenských novin, přišlo jako mailový po-
zdrav, proto je „obyčejné“ a lidské, část z něho si dovolíme otisk-
nout. Panu Kolářovi, kterého najdete na fotce na titulní straně 

Projekt Obnova historických varhan v Přepy-
chách je realizován za finančí podpory Králové-
hradeckého kraje. 

VYLEPTO.CZ
plakáty na webu

MÁTE DOMA GLUKOMETR? 

 
 

Zdarma vám ověříme jeho správnost 
 

v sobotu 19. 11. 2016 od 7 do 10 hodin  
 
v laboratoři na poliklinice v Opočně u příležitosti                   

jubilejního 10. ročníku 
 

AKCE GLUKÓZA 
 

Přijďte za námi a můžete si nechat změřit 
glykémii i popovídat o všem, 

co vás v souvislosti s cukrovkou zajímá. 
 

Na setkání s vámi se těší 
     Ivana Štanderová, Mgr. Marie Vejvodová  
                     a MUDr. Tomáš Hrdina 
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(mezi sedícími – ten sympatický pán v bílém klobouku), děkujeme 
a už se těšíme na shledanou.  Za pořadatele dm 

Díky za krásný pátek v Opočně!
(Ohlas na slavnost  Miloně Čepelky 

v Mariánském  kostelíku dne 23. 9. 2016)

Ještě jednou gratuluji Miloňovi k jeho 80. jubileu, paní starostce 
Škrabalové k úspěchu celé akce a paní hraběnce Kristýně k posíle-
ní jejího stavu na Opočně (stavu šlechtického) v podobě osobnosti 
prince Jasoně. Gratulaci jsem opomněl říci v tom kostelíku, tedy 
ji posílám dodatečně. 
 Na té oslavě bylo všechno bezva, zejména se mi líbili ti akordeo-
nisté a dechovka. Jenom snad by se hodilo více židlí v tom koste-
líku, např. z hudebky, tam mají pěkné, ale ona se těžko odhaduje 
předem účast, že?
 Také gratuluji panu Králíčkovi a jeho partě k té pouliční taška-
řici – bravo! Jen houšť a větší kapky! Mám to nahráno, ale jen kou-
sek, protože jsem vůbec nevěděl, že něco takového bude.
Příště by se hodil tištěný program s více informacemi o autorovi. 
(…)
 Děkuji za silné dojmy a rodáci Pražáci nashle na Zvonařce!
     Všechny zdraví                                    Ivo Kolář sen.

h o l a n d s k o  u ž  t r o c h u  j I n a k ,
 a l e  s t á l e  h e z k y

Již v roce 1990, v době,  kdy ještě neexistovala  Evropská unie, 
opočenský dětský lékař, jeden ze zakladatelů OF v Opočně,  
MUDr.  Mühlstein (který zdaleka v tu chvíli netušil, že se sta-
ne starostou Opočna) přemýšlel nad tím, jak začít fungovat po 
dobách totality nejen v našem státě, ale hlavně i u nás v Opoč-
ně. Chytrý a sečtělý pán věděl, že je třeba získávat zkušenosti. 
Získávat je tam,  kde nejsou zatíženi komunistickou minulos-
tí. Jeho zájem a kontakty ho nasměrovaly na Holandsko. Na 
zemi, která měla přibližně stejný počet obyvatel jako ta naše, 
v té době Československo. Jeho myšlenkou bylo najít tam lidi  
a kontakty, které by časem byly prospěšné nejen našemu měs-
tu, ale i jeho občanům, školám, spolkům, organizacím a po-
dobně.  Věřil, že časem se stane samozřejmostí vzájemná spo-
lupráce na více úrovních. Zároveň předpokládal, že později 
už nebude  nutné do těchto vztahů z pozice města zasahovat  
a partnerství bude dobrovolné a naprosto svobodné.                                                                   
  Po skoro tříletém sondování na několika místech vzniklo  
v letech 1991 až 1993 partnerství Opočna a holandského, 
správně nizozemského, města Gieten. Nebudu zde popisovat, 
co to Opočnu a jeho okolí přineslo. To je na jiný článek. Nebylo 
toho málo a zainteresovaní vědí. V současné době spolupráce 
na takzvaně „vyšší úrovni“ mezi městy nepokračuje. Partner-
ské vztahy ale nadále, poměrně čile,  fungují. Dokladem je 
zářijová, dá se říci spanilá jízda hudebních skupin Stará parta  
a „Dolek band“. Jejich vystoupení bylo od Holanďanů s velkým 
nadšením přijato. Přítomen byl i starosta celé provincie Aa en 
Hunze, jejímž sídlem je právě město Gieten, a starostka Opoč-
na. Bez velkých prohlášení a proklamací, ale ve velmi srdečné  
a přátelské atmosféře. V měsíci říjnu, a určitě ne na oplátku, 
přijely do Opočna zavzpomínat dvě malé skupinky těch ho-
landských přátel, kteří stáli u počátků vzájemného přátelství 
Opočna a Gietenu.
 Závěrem snad jen, díky, pane doktore Mühlsteine. 
 Jiří Cvejn

j a k  j s m e  h r á l I  v  g I e t e n u

Nejsme žádná hudební skupina, ale jsme jen kamarádi, co mají rádi muzi-
ku a již více jak 20 let se schází, a to celkem pravidelně, vždy v úterý večer 
v restauraci Podloubí na Trčkově náměstí v Opočně. A to nejen opočenští, 
ale i kamarádi ze širokého okolí, z Dobrušky, Sudína, Bačetína, Sedloňova, 
Třebechovic, Borohrádku, Nového Města, Hradce Králové, dokonce i z Li-
tomyšle a Luže.  Někdy je nás jen pár, jindy i přes dvacet. Hrajeme hlavně 
country muziku, folk, trempské písně, ale i popík, lidové, staropražské 
písně a někdy i rokenrol.  V létě při pěkném počasí míváme výjezdní hraní 
někde u ohňů, před Vánocemi míváme tematické adventy, jako například 
staropražský, hippies, kravatový a podobně. Tak nějak jsem to vysvětlila, 
když jsem uváděla náš koncert na kulturním festivalu v holandském Giete-
nu konaném v půlce září u příležitosti ukončení spolupráce partnerských 
měst Gieten–Opočno.

A jak že tam k tomu našemu muzicírování došlo?
Vlastně za to může od prvopočátku naše kamarádka Naďa Michlová. Již 
mnoho let působila jako překladatelka při různých akcích pořádaných tím-
to partnerstvím měst, mnozí přátelé z Gietenu se několikrát také účastnili 
i našich hudebních produkcí v Opočně a pomalu tak začalo vznikat přátel-
ství i v našich řadách. Líbila se jim naše muzika, zpívání a blbůstky kolem. 
 No a tak se stalo, že jsme byli přes Naďu oficiálně pozváni do Gietenu už 
v červenci v roce 2009 na jejich tradiční festival OOSTEMOOER, kde jsme 
měli hrát. Ten festival má více jak 200 letou tradici, každá ulice je tematicky 
vyzdobená, obyvatelé ulic mají kostýmy, soutěží mezi sebou a na závěr je 
připravena veliká přehlídka nákladně vyzdobených alegorických vozů. Na 
tomto festivalu jsme měli hrát na různých místech, a to celý týden. Ale pro-
tože nejsme žádní profesionálové, každý se tak trochu obával, jestli na to 
budeme stačit. Požádala jsem tedy Naďu, jestli by nemohli pozvat i naše 
kamarády ze Staré party z Dobrušky, kde vlastně hrají i muzikanti z Opoč-
na a chodí i někdy v úterý mezi nás. Stará parta hraje akustický rock, folk 
i country, a tak jsme jeli společně. Festival byl úžasný, vše bylo perfektně 
zorganizováno, byl to krásný červencový týden v tom roce 2009. Navázali 
jsme tam pěkná osobní přátelství. 
 Od té doby byli mnozí přátelé z Gietenu u nás několikrát a scházeli jsme 
se většinou při naší muzice v Opočně i okolí. Též parta holandských přátel 
nám jednou zazpívala muzikálové písně při grilování u nás na zahradě.

Letos jsme byli opět oficiálně pozváni, abychom zahráli 
na kulturním festivalu v Gietenu

Festival se konal v půli září u příležitosti ukončení spolupráce partnerských 
měst Opočno–Gieten. A tak jsme vymýšleli repertoár, zkoušelo se u nás na 
zahradě pod velkou lípou, nakonec i s aparaturou, protože málokdo z nás 
je zvyklý zpívat na mikrofon, natož pak vystupovat na podiu. Jeli jsme opět 
i se Starou partou, muzikanti se prolínali i tentokrát. Uvedli nás jako Dolek 
band (hráváme v Podloubí u Dolka). Vedoucím skupiny byl ustanoven vy-

Nejsme žádná hudební skupina, ale jsme jen kamarádi, co mají rádi 
muziku.  foto: archiv autorky
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nikající muzikant Karel Klug, který hraje na kytaru a basu a tady také hrál 
se Starou partou. Dál s námi hrál Miki – na housle, je z Opočna a též hrává 
i se Starou partou, a Sam – na malou vlastnoručně vyrobenou bendžolínu, 
který je ze Sudína. Na ukulele hrál Vilda z Třebechovic, banjo Jiří z Luže, 
bývalý Opočeňák, kytaru Ivo z Budislavi a Litomyšle a já – Věra – na drn-
kací kabazu, bubínek a kazoo. 
 Všichni jsme zpívali. Vystoupení se, myslím, nakonec povedlo, měla 
jsem hroznou trému až do chvíle, kdy jsem hned na začátku uvedla jinou 
píseň, než jaká měla následovat, a pak to ze mě spadlo. Stará parta, suve-
rénní při hraní na podiu a s mikrofony, měla také veliký úspěch. Dovolte 
mi, abych vám je trochu představila. Vedoucím je náš kamarád Polda – Petr 
Poláček z Dobrušky, bubnuje na cajon a zpívá, na kytaru hraje Zdenek Ha-
vran z Opočna, na banjo Kim z Dobrušky, na housle Miki z Opočna a basu 
jim hrál Karel z Opočna. Všichni také zpívají. Byli tradičně super a zazpíval 
si s nimi i vedoucí Nadace Fred Snoep jednu známou anglickou píseň.
 Dále na tom festivalu vystoupily dva pěvecké sbory z Gietenu. Jeden zpí-
val klasiku, byl složený ze starších dam, druhý zpíval muzikálové a popové 
písně v aranžmá velmi mladého sbormistra. Překvapily nás česky nastu-
dovanou lidovou písní Ej padá, padá rosička. Bylo to velmi živé a emotivní 
vystoupení, super.
 Mimo koncertování pro nás holandští přátelé připravili i výlet na lodi na 
blízké jezero a prohlídku starého mlýnu. Bydleli jsme v rodinách a přátel-
ství se posilovalo tím víc.
 Byl to prostě nádherně prožitý prodloužený víkend uprostřed září letoš-
ního roku. Všichni se těšíme na další osobní, neoficiální setkání tentokrát 
v Opočně a okolí. MUDr. Věra Pokorná

c o  s e  l e t o s  P o d a ř I l o

Každý z nás vidí svět okolo sebe trochu jinak, to je dáno tím, co 
chceme vnímat a co nás zajímá, a je to zřejmě naprosto normální. 
V nedávné době jsem v Opočenských novinách viděla poznámku, 
že za uplynulé dva roky, čili za nového vedení města, se nic neudě-
lalo. A to si tedy nemyslím. 
 Já mohu posuzovat hlavně stav věcí u nás, v Čánce. A co se nás 
týče, tak tady se udělalo dost a hodně věcí se zlepšilo. Mám pocit, 
že nejvíce jsme vděčni za to, že začaly řádně fungovat Technické 
služby města Opočna. Za letošní rok jsme měli po celou sezonu 
krásně upravené trávníky po celé obci. Když si vzpomenu na loň-
ský rok, kdy už to vypadalo, že každý občan bude před svým do-
mem povinně sušit seno a pořizovat si králíky.
 Letos v červnu už to také vypadalo na zázrak, protože konečně 
někdo našel odvahu a „rýpnul do země“ na křižovatce u kapličky. 
Tolikrát žádaná oprava 15 cm vysokého hrbu na místní komuni-
kaci, přímo v křižovatce, se nakonec podařila. A světe div se, ono 
to bylo za tři týdny hotové, a naprosto bez problému. Už v roce 
2000, když se v Čánce dělal nový povrch na hlavní komunikaci 
přes obec, jsme čekali, že to bude opraveno, jenže hrb ležel bo-
hužel na té části komunikace, která náleží městu, takže oprava se 
nekonala. Poté se bylo na místo několikrát podívat na vlastní oči 
i zastupitelstvo města, ale k opravě nikdy nedošlo, až nyní.
 Ještě nás trochu trápí stav vjezdu do první boční ulice, ale 
máme zde na zemi povzbuzující oranžové malůvky, a tak se zdá, 
že i tento vjezd se konečně dočká opravy a už tamtudy nebudeme 
jezdit tak, jako když tank jede na zkoušku terénu. Sousední ulice 
má vjezd už opraven. 
 Finančně nejnáročnější akcí byla renovace kaple Nanebevze-
tí Panny Marie. Z pohledu laika byla budova kaple odizolována 
od země, zakopán drenážní odvod vlhkosti, byla opravena fasá-
da, vnitřek byl kompletně zrenovován a byly dány nové masivní 
dveře. Zároveň s opravou kaple byl odstraněn starý rozpraskaný 

chodník a místo něho položen nový z kostek. Dokonce nyní před 
kapličkou stojí lavička pro odpočinek.
 A to je jen za letošek, v loňském roce nám bylo nainstalováno 
také nové dětské hřiště. I v Opočně bylo za uplynulý rok provede-
no nebo zajištěno mnoho nových věcí. Za nás Čanderáky, a jsem 
si jistá, že mnoho z nich se mnou souhlasí, bych chtěla poděkovat 
všem, co se podílejí na zlepšování životních podmínek u nás na 
vesnici.  Kateřina Vošlajerová

Poděkování

16. září 2016 jsme oslavily 15. výročí v kadeřnictví u Liany a Mar-
cely.  Chtěly bychom poděkovat všem našim současným i nastá-
vajícím zákaznicím za věrnost a milou spolupráci. Děkujeme. 
 S přáním krásného podzimu, kadeřnice Liana a Marcela

v y š l o  v  t i s k u  —

o P o č n o  s e  s t a l o  P r o  m I l o n ě 
č e P e l k u  s r d c o v o u  z á l e ž I t o s t í

Rychnovský deník, 27. 9. 2016 – Opočno – V Mariánském kostelí-
ku v Opočně, který slouží jako městská obřadní a koncertní síň, se 
odehrálo již mnoho svátečních událostí. Ta, která proběhla v pátek 
23. září odpoledne, měla punc mimořádnosti.
 Slavnostní ráz předznamenávalo množství lidí, mezi nimiž ne-
chyběli rodáci a přátelé Opočna, kteří se v tomto městě první pod-
zimní den sešli, dechovka v podání Opočenky, fanfáry Dobrušské-
ho žesťového sdružení i fotodokumentace na panelech v parčíku.
 Hlavní osobností všeho dění byl ovšem Miloň Čepelka, básník, 
prozaik, textař, herec, scénárista, moderátor a cimrmanolog, který 
se právě 23. září 2016 dožil osmdesáti let a který Opočno považuje 
za svůj domov, s radostí pod Orlické hory několikrát do roka při-
jíždí a nezapomněl na něj ani v nové knize rozhovorů Nedělňátko 
aneb s Cimrmanem v zádech, vydané nakladatelstvím Vyšehrad 
k jeho kulatinám.

 Tyto všechny okolnosti se staly pro vedení města pádným důvo-
dem Miloně Čepelku ocenit. „Čestné občanství je nejvyšší ocenění, 
kterým může zastupitelstvo města vzdát hold významnému člově-
ku a výjimečné osobnosti. V novodobé historii od roku 1986 bylo 
uděleno pouze pěti osobnostem. Nechybí mezi nimi dr. Stanislav 
Kodym, profesor Alois Jirásek, prezident Tomáš Garrigue Masa-
ryk,“ konstatovala starostka Šárka Škrabalová a poté, co jubilan-
tovi předala originální grafiky od architekta Ondřeje Prokopa jako 
dar, na jeho adresu řekla: „Rád se do Opočna vrací a je velice rád 

Slavnostní přípitek – Olga Castiellová-Hostovská, Miloň Čepelka  
a Šárka Škrabalová.  foto: Dalibor Štěpán ml.
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mezi námi Opočeňáky. Dovolím si doufat, že Opočno se pro pana 
Čepelku stalo srdcovou záležitostí.“
 To ostatně oslavenec potvrdil už během představení knihy, jež 
všemu předcházelo: „Do Opočna jsme se z rodného Pohoří přestě-
hovali, když mi bylo šest týdnů. Je to můj domov a s tím se zkrát-
ka nedá hnout. To byl také jeden z důvodů, proč jsem kývnul na 
nabídku knižních rozhovorů z nakladatelství Vyšehrad – že budu 
moci zviditelnit i moje milované Opočno. Když se mi občas za-
chvěje hlas, je to jen důkaz, že to myslím vážně,“ prohlásil během 
úvodního dialogu s publicistou Alešem Palánem. Dlouhá řada lidí 
čekajících s Nedělňátkem v rukách, až jim Miloň Čepelka napíše vě-
nování do své nové knihy, byla důkazem, co pro přátele a obyvatele 
Opočna, spíše však celého regionu, znamená.  Dana Ehlová

m I l o ň  č e P e l k a  –  o s o b n o s t 
r o d n é h o  k r a j e  f r a n t I š k a  k u P k y

O několik dní později – v neděli 9. října – se Miloň Čepelka dočkal 
dalšího ocenění, které pro něho bylo velkým překvapením. Přinášíme 
článek, který vyšel v Rychnovském deníku.

Rychnovský deník, 12. 10. 2016 – Kodymův národní dům v Opoč-
ně se v neděli stal svědkem večera nanejvýš příjemného. U příle-
žitosti životního jubilea zde bylo uděleno ocenění panu Miloni Če-
pelkovi, který se stal Osobností Rodného kraje Františka Kupky 
(RKFK). 
 Miloně Čepelku není nutné představovat, především díky jeho 
spojení s Divadlem Járy Cimrmana, ovšem jeho záběr je daleko 
širší. Herec, moderátor, šansoniér, textař, prozaik, scénárista, spi-
sovatel, a především milý člověk. „Vidíte, dosud jsem si myslel, že 
jsem osobou. A teď? Osobností?“ Taková byla jeho první reakce na 
udělení titulu. 
 V mluveném slově se jen těžko pozná, zda za slovem osobností 
měl být otazník či tečka, z úsměvu pana Čepelky to vypadalo spíš 

na otazník. Ale návštěvníci měli jasno, ocenění je s vykřičníkem. 
I proto, že Miloň Čepelka si dokázal po všechna léta, kdy se prosadil 
v mnoha profesích, zachovat to základní – sám sebe – usměvavé-
ho a skromného člověka. A tomu odpovídal celý večer, významné 
ocenění totiž bylo uděleno takříkajíc mezi řádky. Konkrétně mezi 
šansony v podání náchodské skupiny 6NaChodníku a autorským 
čtením z nové knihy Monology k živým i mrtvým. „Miloňovi jsme 
o udělení ocenění nic neřekli, bylo to pro něho překvapením, stej-
ně jako výstava dřevořezeb s názvem Cimrmanovo procesí z dílny 
Dobrušťáka s příznačným jménem – Ladislav Cimrman,“ prozradil 

jeden z hlavních pořadatelů Jiří Králíček, předseda spolku Abakus. 
 Oslavenec tak žil do poslední chvíle s tím, že se jedná „pouze“ 
o autorské čtení z jeho nové knihy, která stála za názvem celé akce 
– Miloň Čepelka, jak ho neznáme. Název je výstižný – kniha Mo-
nology k živým i mrtvým ukazuje jeho méně známou tvář, která si 
sice ponechává „Čepelkovskou“ laskavost, ale především je plná 
otazníků. „A ptá se muž moudrý, který si však podržel mladé srdce 
a dětské oči,“ píše v doslovu ke knize Josef Pepson Snětivý. 
 Vytržení z kontextu, to je věc nedobrá. Ale někdy se může stát 
jakousi návnadou, lákající k přečtení knihy, jako třeba následující 
úryvek z doslovu. „Avšak pozor: autor se směje, ale neposmívá. 
Nechybí mu dnes tak bolestně absentující respekt (či snad až bá-
zeň) tváří v tvář něčemu vyššímu. Sám ostatně říká: „K záhadám 
a tajemnostem jsem vstřícný a dívám se na ně s pokorou. Možná, že 
právě to byl cíl, který jsi pro mě vytýčil, a v tom případě můžeme být 
oba spokojeni. Já jsem. Namouduši.“
 Tolik úryvek z doslovu. Ono „namouduši“ ve spojení s úsměvem 
Miloně Čepelky je naprosto dostačující pro představu atmosféry, 
v níž se nesl nedělní večer. „Jsem vděčný všem městům a obcím 
RKFK za jejich pomoc při organizaci. A také knihovnám – jejich 
zástupci přijeli v hojném počtu, to mě velmi těší, protože oni pře-
dávají psané slovo nám ostatním. Ale především děkuji všem ná-
vštěvníkům Kodymova národního domu, protože jejich účast dává 
podobným akcím smysl,“ zdůraznil Jiří Králíček. dm

s p o r t  —

h b c  r a n g e r s  o P o č n o

V neděli 26. 9. 2016 jsme s naším mládežnickým týmem absol-
vovali první turnaj. Ten se konal v Letohradě, kde spolu s námi 
nastoupilo devět týmů. Turnaj byl rozdělen na část základní 
a o umístění. V základní části rozdělené na dvě skupiny jsme skon-
čili třetí. V zápase o umístění jsme podlehli třetímu týmu z druhé 
skupiny. Skončili jsme tedy v celkovém pořadí na šestém místě.
 I přestože jsme jeli na turnaj jako nováčci, naši svěřenci ukáza-
li, že jejich kvality, byť po třech měsících tréninku, jsou ukázkou 
jejich píle a odhodlanosti se tomuto sportu věnovat na plno. Herní 
projev nebyl dokonalý, ale překvapil všechny.
 V celkovém počtu pěti zápasů se střelecky prosadilo pět hráčů. 
Nejlepším naším střelcem byl Lukáš Dobýval s osmi brankami, 
dále pak Jakub Mazák se třemi brankami. Jako další se střelecky 
prosadili Martin Hánl, Samuel Rejchrt a Karel Rejchrt s jednou 
brankou. Nutno také zmínit asistence hráčů Jakuba Mazáka, 
Filipa Záliše, Nicolase Koďouska, Miroslava Horvátha, Jakuba 
Koblásy, Pavla Šimka a Vojtěcha Kovaříčka.
 Trenéři Milan Havlíček ml., Martin Záliš a Mojmír Martinec 

f o t b a l o vá  a k c e  „ m ě s í c  n á b o r ů “ 
o P ě t  v  o P o č n ě

Na fotbalovém hřišti v Opočně pořádala Fotbalová asociace České 
republiky (FAČR) a TJ Spartak Opočno v pátek 23. 9. 2016 pro děti 
z mateřských a základních škol náborovou akci mladých fotbalistů 
a fotbalistek s názvem „MĚSÍC NÁBORŮ“. 
 Za chladného rána a poté oteplení v podobě slunného počasí se 
této akce zúčastnily děti z mateřských a základních škol z Opočna 
a Českého Meziříčí. Sportovního dopoledne se zúčastnilo celkem 
211 dětí, které předváděly pozoruhodné výkony v různých discip- 
línách zaměřených na obratnost, pohyb, přesnost a další aktivity 
potřebné pro rozvoj dětí. V některých momentech i díky věku dětí 

Hlavním aktérem večera byl Miloň Čepelka. Zdárně mu však asisto-
vala náchodská skupina 6NaChodníku. foto: archiv spolku Abakus



ročník XIX. (XXVI.) — číslo 11 | strana 15

to byla opravdu zábava. V průběhu celého dopoledne měly děti 
k dispozici i místo na odpočinek, kde se mohly bavit kreslením ob-
rázků s fotbalovou tématikou nebo podle své fantazie. Nezbytnou 
součástí bylo zajištění pitného režimu v průběhu celé akce a přísun 
potřebných vitamínů v podobě čerstvého ovoce, které jsme pro děti 
připravili. U občerstvení nechyběly vynikající domácí koláčky, po 
kterých se jen zaprášilo. Při plnění sportovních výkonů děti podpo-
rovali předseda komise mládeže OFS Rychnov nad Kněžnou pan 
Václav Leimer a profesionální trenér mládeže KFS pan Mgr. Jan 
Míl. Všechny děti si odnesly i sladkou odměnu a s radostí a úsmě-
vem odcházely se svými učitelkami zpět do svých škol a školek. 

 Velké díky patří všem školám a školkám za to, že dětem umožnily 
se této akce zúčastnit. Chtěl bych poděkovat hlavně všem učitel-
kám, které děti doprovázely, za jejich přístup k dětem a příkladné 
usměrnění chování všech dětí po celou dobu konání sportovního 
dopoledne. Velké díky patří všem, kteří se podíleli na organizaci 
této akce, ale i těm, kteří přivedli své děti nebo je přišli osobně pod-

pořit, protože kdo tam byl, tak viděl radost dětí. Závěrem opět velké 
díky všem, kteří pomáhali v průběhu celého dopoledne bavit děti. 
Budu se těšit zase příště.  Za TJ Spartak Opočno Dušan Krištof

o h l é d n u t í  z a  s e d m d e s á t I  l e t y 
o P o č e n s k é h o  h o k e j e

Rozhovorem s Jaroslavem Brichem jsem zakončil seriál vzpomínek bý-
valých hráčů na začátky ledního hokeje v Opočně. Nutné je ale připo-
menout, že to nebyli jen hráči, kteří nesli prapor opočenského hokeje. 
Kolem nich pracovala celá řada funkcionářů, obětavých, dobrovolných 
a zapálených pro sport. I na ně by bylo správné vzpomenout. Projděme 
se tedy těmi sedmdesáti lety. Protože si nemohu pamatovat na všechna 
ta léta, i když jsem stejně starý jako opočenský hokej, pomohl mi úryvek 
o hokeji z knihy vydané u příležitosti 110. výročí sportu v Opočně sepsa-
né historikem Josefem Ptáčkem. 

Budování hokeje v Opočně nebylo nikterak snadné
Jak těžké byly začátky, si připomeňme citací z dopisu dorostenecké 
samosprávy TJ Sokol Opočno ze 17. listopadu 1946 na dorostenecký 
odbor ČOS v tom smyslu, že „…dorostenci mají o hru velký zájem, 
máme k dispozici hřiště na sokolské zahradě rozměrů 25x50 metrů 
s mantinely 70 cm vysokými a žádáme o zařazení do dorostenecké-
ho mistrovství. Ovšem horší je to s výzbrojí. Dresy nemáme a neví-
me, budeme-li mít na jejich pořízení peníze. Stulpny a chrániče si 
koupíme, možná i rukavice. Horší je to ale s botami.“ Dále oznamu-
jí, že v Opočně je 15 zájemců o registraci a žádají o zaslání pravidel. 
Ještě 19. prosince 1946 korespondují s pražskou prodejnou ČOS 
v Tyršově domě a žádají o zaslání ceníku všech hokejových potřeb.

Účast na akci byla opravdu hojná.  foto: Petr Reichl, fotbalfoto.cz

inzerce
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 První zápas se uskutečnil roku 1947
Přes všechny tyto potíže administrativní a materiální byl sehrán 
první oficiální zápas na sokolské zahradě s mužstvem SK Dobruš-
ka dne 5. ledna 1947. V komentáři k zápasu se píše: „Prohráli jsme 
vysoko 4:16, neměli jsme nic, ani chrániče.“ Ale už 9. února byl 
v Opočně sehrán turnaj pěti mužstev, který skončil pořadím: SK 
Krčín, SK Semechnice, Sokol Opočno, Sokol Běloves a LTC Nové 
Město nad Metují. 
 Na tomto turnaji už hráli dorostenci ve vlastních dresech 
a s kompletní výzbrojí. Pod vedením trenéra Jiřího Rathouského 
nastupovali na led první opočenští hokejisté: brankář Ladislav 
Růžička, dále hráči Miroslav Durchánek, Jaroslav Fábera, Jaro-
slav Falta, Václav Falta, Jaroslav Hejzlar, Josef Holanec, Zdeněk 
Holcman, Karel Hyka, Josef Jarkovský, Jiří Killar, Jiří Kubíček, 
Bohuslav Pařízek, Zdeněk Přibyl, Vladimír Šesták, Vladimír Ško-
bis a Jiří Živsa. Pak přišlo pár hubených let. Zimy byly velmi mírné 
a nepodařilo se na „sokolské“ udržet led. V roce 1951 většina hrá-
čů nastoupila k výkonu základní vojenské služby a hokej v Opočně 
měl delší přestávku.

S novým oddílem přišly i úspěchy
Nový hokejový oddíl, s názvem TJ Spartak TOS Opočno, se poda-
řilo ustavit až v roce 1953. U jeho zrodu stáli MVDr. Josef Jelínek, 
Ing. František Stodola, Jaroslav Bartoň st., Ladislav Šanovec, 
Josef Falta, Karel Klouček a Svatopluk Klika. Záhy přišly první 
úspěchy. V sezóně 1953/54 sehrálo mužstvo mužů 30 utkání! Vý-
konnostně se zařadilo za mužstva Nového Města a Semechnic, 
která postoupila do krajské soutěže a krajského přeboru. Opočno 
vyhrálo tehdy svoji skupinu okresního přeboru a ve finále se střet- 
lo se Sokolem Bohuslavice. Po vítězství na domácím hřišti v po-
měru 8:3 prohráli v odvetě 1:12 a titul jim unikl. Za Opočno tehdy 
nastupovali hráči Míla Bartoň, Jaroslav Debelka, Jaroslav Falta, 
Svatopluk Klika, Karel Klouček, Bohuslav Novák, Josef Černík, 
Ladislav Šanovec, Jan Bahník, Miroslav Drahorád, Jaromír Ško-
bis, Jiří Schejbal, Jaroslav Hejzlar, později pak František Nepivo-
da a Petr Baldrych. V sezóně 1954/55 dobylo toto mužstvo titul 
okresního přeborníka. V roce 1955 se stali okresními přeborníky 
i žáci školní tělovýchovné jednoty a hokej se stal v Opočně defini-
tivně sportem č. 2.

Členská základna se velmi rychle rozrůstala
V sezóně 1956/57 bylo mužstvo po vítězství v okresním přeboru 
zařazeno do krajské I.B třídy, dorostenci postoupili do krajského 
přeboru. V I.B třídě působilo mužstvo do roku 1960, kdy s od-
chodem několika hráčů na vojnu přišel sestup do nižší soutěže. 
S úspěchy se zvedala i členská základna oddílu (r. 1956 – 25 členů, 
r. 1958 – 39 členů, r. 1961 – 55 členů, r. 1963 – 94 členů, z toho 64 
mužů, 16 dorostenců a 14 žáků). 
 V tomto období hájili oddílové barvy brankáři Václav Hartman 
a Luděk Hamáček, obránci – Josef Černík, Jaromír Škobis, Vác-
lavové Volhejn a Pražák, Václav Stolín, Bohuslav Voborník a Jiří 
Schejbal, útočníci – Josef a Sláva Vrátní, František Kunc, Bohu-
slav Novák, Míla Bartoň, Josef Hroch, bratři Jaroslav a Miroslav 
Stodolovi, Miroslav Mihulka, Karel Grulich a Jan Bahník. Funkci 
předsedy oddílu převzal po MVDr. Jelínkovi Josef Tomek, vedou-
cím mužstva byl Jan Dolek, hrajícím trenérem Josef Vrátný. 
 V sezóně 1963/64 zvítězilo mužstvo ve své skupině krajské I. 
třídy a postoupilo do krajského přeboru. Do mužstva byli zařaze-
ni dorostenci Jaroslav Brich a Josef Boukal, ze Semechnic přišli 
Jaroslav Šnajdr a Václav Žďárek, který nastřílel jen v přátelských 
utkáních 37 branek. Mistrovská utkání nemohl hrát, protože do-
stal roční distanc za neschválený přestup. 

 V soutěžích zastupovali TJ Spartak i tři rozhodčí – Karel Klou-
ček, Václav Ježek a Břetislav Půlpán. Do mužstva, které starto-
valo v krajském přeboru, přišli Josef Kupka z Třebechovic, Josef 
Voltr z Litomyšle a z dorostu byl přeřazen Bohuslav Luňáček. 
Mužstvo bylo oslabeno odchodem „Prcka“ Stodoly a aktivní čin-
nosti zanechal Míla Bartoň. V soutěži si vedli hráči úspěšně a pod 
vedením trenéra Josefa Vrátného skončili na pěkném třetím mís-
tě. Do týmu byl zařazen odchovanec Václav Pražák a dobrušský 
„záklaďák“ Jaroslav Bulíček z Třebíče.

Po třech letech sestoupili hráči do krajské soutěže, 
návrat do krajského přeboru nebyl snadný

V sezóně 1966/67 nebyla pro nepříznivou zimu sehrána všechna 
utkání. Opočno skončilo na předposledním místě a muselo o udr-
žení bojovat v kvalifikačním utkání v polovině března na hra-
deckém zimním stadionu se Sokolem Svobodné Dvory. Utkání 
naši hráči prohráli 4:5 a po tříletém působení v krajském přebo-
ru sestoupili do krajské soutěže. Několik hráčů skončilo aktivní 
činnost, někteří přestoupili do jiných oddílů. Z dorostu přešli do 
družstva dospělých brankář Josef Krejča a hráči Jaroslav Tojnar, 
Pavel Novotný a Aleš Jelínek. Až v sezóně 1969/70 mohl předseda 
oddílu Jan Dolek  blahopřát k vítězství ve skupině krajské soutěže 
před Hronovem, Semechnicemi, Náchodem, Úpicí a Česticemi. 
 Pro postup do krajského přeboru bylo nutné sehrát dvoukolo-
vou kvalifikaci s vítězem podkrkonošské skupiny Loko Turnov. Po 
remíze 8:8 v Opočně a perně vybojovaném vítězství 5:3 v Turnově 
se mužstvo znovu vrátilo do krajského přeboru. Tento úspěch do-
byl kádr pod vedením trenéra Jaromíra Škobise. Luděk Hamáček 
a Josef Krejča – brankáři, Josef Veselka, Jaroslav Brich, Václav 
Volhejn, Josef Černík, tehdy 42 letý, Luboš Petr a Josef Kaněra – 
obránci a útočníci Jaroslav Šnajdr, Jan Václavek, Jaroslav Tojnar, 
Václav Čtvrtečka, Josef Boukal, Jaroslav Podolský, Václav a Pavel 
Žďárkové a další hráči. 
 V následujících sezónách udrželo mužstvo příslušnost v kraj-
ském přeboru, stejně jako dorost, žáci hráli okresní přebor. Muž-
stvo mužů hrálo stále krajský přebor, ale na postup zatím nemělo. 
V roce 1973 vybojovali po vítězství v krajském přeboru skupiny 
sever postup hráči Semechnic, posíleni o vynikajícího hráče Par-
dubic, semechnického odchovance Vlastu France. Pro nedostatek 
finančních prostředků v divizi startovat nemohli. 
 V příštím pokračování se dostaneme k výstavbě umělé ledové plo-
chy, zmapujeme cestu hokejistů Opočna po současnost a připome-
neme si práci všech funkcionářů a těch, kteří se podíleli a podílejí na 
chodu zimního stadionu v Opočně.  (-ča)

h o k e j  –  m u ž I
r o z P I s  u t k á n í  n a  l I s t o Pa d  2 0 1 6

SOUPEŘ ZAČÁTEK ODJEZD

2. 11. ST SK Třebechovice   B 18:00 doma

6. 11. NE TJ Sp. Nové Město n. M. 17:00 15:45

9. 11. ST TJ So Čestice 18:00 doma

18. 11. PÁ TJ Lanškroun 19:00 16:15

20. 11. NE HC Skuteč 17:00 doma

23. 11. ST TJ Sokol Semechnice 18:00 doma

26. 11. SO SK Třebechovice  B 16:30 15:15

30. 11. ST TJ Sp. Nové Město n. M. 18:00 doma

4. 12. NE TJ So Čestice 16:30 15:00
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veřejné  brus lení  –  l Isto Pad  2016

2. 11. 2016 středa 14:00–16:00

5. 11. 2016 sobota 13:30–15:00

6. 11. 2016 neděle 14:30–16:00

9. 11. 2016 středa 14:00–16:00

12. 11. 2016 sobota 13:30–15:00

13. 11. 2016 neděle 14:00–16:00

16. 11. 2016 středa 14:00–16:00

17. 11. 2016 čtvrtek 13:30–15:00

19. 11. 2016 sobota 13:30–15:00

20. 11. 2016 neděle 14:00–16:00

23. 11. 2016 středa 14:00–16:00

26. 11. 2016 sobota 13:30–15:00

27. 11. 2016 neděle 14:00–16:00

30. 11. 2016 středa 14:00–16:00

ř á d k o v á  i n z e r c e  —

– Dobře zaplatím za staré obrazy, hodiny, náramkové a ka-
pesní hodinky, fotoaparáty a objektivy, pivní lahve s nápisy, 
mince a bankovky, odznaky a vyznamenání, housle, pohledni-
ce a knihy, porcelánové a kameninové sochy, obrazové rámy 
a jiné. Poradenství i návštěva je vždy zdarma, platba hotově.  
Tel.: 605 254 511, můžete i SMS.
– Pronajmu/přenechám zavedený obchod chovatelských a za-
hrádkářských potřeb v Opočně, Nádražní 242. Tel. 603 817 850

s m í c h  o P o č e n s k ý c h  v o l e j b a l I s t ů 
s e  r o z l é h a l  c e lý m  c h l u m c e m 

dejte je do pytle!

PLNÝ KONTEJNER NA PLASTY?

(jedná se o doplňkovou službu ke stávajícímu kontejnerovému sběru)

svozové dny každé pondělí v sudých týdnech
(14. 11., 28. 11., 12. 12. a 26. 12. 2016)

Poté je ve svozový den stačí umístit před domy 
nebo rabátka tak, aby nepřekážely a svozová 

firma k nim měla dobrý přístup.

Nejčastější otázky a odpovědi k pytlovému sběru plastů
Proč byl zaveden pytlový sběr plastů?
Jedná se o doplňkovou službu k  zavedeném sběru recyklovatelných  odpadů do 
kontejnerů, která má pomoci odlehčit  stávající přeplněné kontejnerové síti , maxi-
malizovat množství vytříděných odpadů  a snížit množství směsného komunálního 
odpadu ukládaného do popelnic.  
Proč se tímto způsobem nesbírá i papír?
Sběr papíru je v zásadě možný, ale městy je minimálně využívaný. O jeho případném 
využití bude rozhodnuto na základě vyhodnocení zkušeností  s pytlovým sběrem 
plastů.  
Co přinese sběr občanům a městu?
Přispěje ke zkvalitnění poskytovaných služeb a zvýšení množství vytříděných složek 
komunálních odpadů, které tak nebudou znečišťovat okolí kontejnerových stání,  
případně neskončí v popelnicích, odpadkových koších…  Příjem města za  vytříděné 
odpady má přímý vliv na výši místního poplatku, který lze udržet na přijatelné úrovni  
pouze snížením nákladů na drahou likvidaci směsného komunálního odpadu ( tj. sní-
žením množství těchto odpadů) a zvýšením podílu separovaných odpadů na celkové 
produkci odpadů ve městě.   

Označené pytle na plastový odpad 
si můžete zdarma vyzvednout na 

podatelně Městského úřadu
Opočno.

Uzávěrka příštího čísla 18. 11. 2016 v 15 hodin — Vyjde 1. 12. 2016

Opočenské noviny – periodický tisk územního samosprávného celku. 

Vydává město Opočno. Zdarma. E-mail: opocenskenoviny@mu.opocno.cz. 

Šéfredaktor: Dalibor Štěpán ml., telefon: 777 634 447. Redakce: Tereza Hoderová, Pavel 

Anděl. Grafická osnova: atelier duplex s. r. o. Grafická úprava: Tiskové centrum města Opočna. 

Číslo 11/2016 vyšlo 1. 11. 2016. Tisk: GZH, s.r.o. Rozšiřuje: Česká pošta. Volné výtisky jsou 

k dostání v IC Opočno, Kupkovo nám. 247. Registrace MK ČR E 11930.  Náklad: 1650 výtisků.

Letní soustředění opočenských volejbalistů proběhlo v Chlumci 
nad Cidlinou na konci srpna. Reportáž z jeho průběhu vám přine-
seme v prosincovém vydání Opočenských novin i jako připomín-
ku teplých a prosluněných dnů a vlahých letních večerů. (red)
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inzerce

Hledáte stabilního zaměstnavatele 
v Lipovce s českým vedením?

 MAGNA Bohemia se vrací!
Navyšujeme mzdy na všech pozicích.

NABÍZÍME: HLEDÁME:

KONTAKTUJTE NÁS:

Práci vhodnou i pro ženy• 

5 týdnů dovolené• 

Stravenky• 

1,6 platu za rok navíc• 

Podporu dalšího vzdělávání• 

Dětské letní tábory• 

České vedení provozu• 

Operátor výroby• 
Operátor logistiky• 
Seřizovač• 

Volejte zdarma: 

800 99 33 66
ladislav.kubicek@magna.com



inzerce
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Pátek 25. listopadu  2016 14.00 – 18.00 
Sobota 26. listopadu  2016 8.00 – 15.00 

V případě zájmu kdykoliv po telefonické domluvě 

Pro zájemce o studium pořádáme 

 Podnikání 
 pro absolventy učebních oborů 

 Strojní mechanik 

 Obráběč kovů 

 Karosář (autoklempíř) 

 Elektrikář-silnoproud 

 Truhlář 

 Cukrář 

 Kuchař-číšník 

 Kadeřník 

 Strojírenství 
 Všeobecné strojírenství 
 Ekonomika a administrativa 

 Informační technologie 
 Multimédia a webdesign 
 Ekonomika a administrativa 

 Lyceum 
 Aplikovaná informatika 
 Strojírenství 
 Ekonomika a administrativa 

 Mechanik elektrotechnik 
 Programování a počítačová grafika 

 

 Mechanik seřizovač 
 Programátor CNC strojů 

 Gastronomie 
 Kuchař – kuchařka 
 Číšník – servírka 

Kurzy angličtiny
  v Opočně 

v budově Sokola

Elementary (2. ročník) 
ve středu v 17 hodin

Advanced 
(jednou měsíčně) 

ve středu v 18:30 hodin
Další informace: 

magda.brandova@centrum.cz

INZERUJTE V OPOČENSKÝCH NOVINÁCH

tic@opocno.cz, 494 668 111

Celá strana 19×26 cm 2720 Kč
1/2 strany 19×13 cm 1400 Kč
1/4 strany 9,5×13 cm 720 Kč
1/8 strany 9,5×6,5 cm 370 Kč
Ostatní formáty   6,05 Kč/cm2



ročník XIX. (XXVI.) — číslo 11 | strana 20

Manželé Růžičkovi

program pro děti i dospělé na Kupkově náměstí

sobota 3. prosince 2016

Vánoční vytrubování (Žesťové sdružení Dobruška)
Začátek hlavního programu

Andělé

P Ř Í J E Z D  M I K U L Á Š E

O H Ň O S T R O J

Čertovský rej

rozsvěcení vánočního stromu

Občerstvení zajištěno.  Vstupné dobrovolné.

sobota 3. 12. (9–17 hod) a neděle 4. 12. (9–16 hod)

Pořádá město Opočno ve spolupráci s Divadelním spolkem Opočno – Divadlem Kodym.

Střední škola a Základní škola Nové Město nad Metují, škola Opočno a z.s. Madlena
vás srdečně zvou na tradiční výstavu v areálu školy,

Žádáme návštěvníky akce, aby dbali na bezpečnost a řídili se pokyny pořadatelů.

Létající čerti

16:45
17:00

Scénář a režie: Josef Machač
Kostýmy: Iva Hušková
Efekty, ohňostroj: Václav Krb
Zvuk: Libor Nalezinek


